
شناسه: 1504418 م الف 1

 شــهرداري دســتجرد در نظــر دارد مناقصــه عمومــي دو مرحلــه اي پــروژه  اســتاني بــه شــماره فراخــوان: 
2002005124000002 بــه تاريــخ:  1402/03/05 را بــا مشــخصات و شــرايط کلــي  زيــر را از طريــق 

ســامانه تــدارکات الکترونيکــي دولــت بــه آدرس: www.setadiran.ir برگــزار نمايد.
 شرح مختصر پروژه : 

روابط عمومی شهرداری دستجرد

»آگهي مناقصه عمومي دو مرحله اي« 

استان قم

شرايط:
کليــه مراحــل برگــزاري مناقصــه از دريافت اســناد مناقصه تــا ارائه پيشــنهاد مناقصه گــران و بازگشــايي پاکتها از طريــق درگاه 
ســامانه تــدارکات الکترونيــک دولــت )ســتاد( انجــام خواهــد شــد و لازم اســت مناقصه گــران مراحــل ثبــت نــام در ســايت 

مذکــور و دريافــت گواهــي امضــاي الکترونيکــي را جهــت شــرکت در مناقصــه محقــق ســازند.
مناقصــه گــران محتــرم مي تواننــد از طريــق ســامانه تــدارکات الکترونيکــي دولت نســبت بــه خريد و بارگــذاری اســناد مناقصه 

اقــدام نمايند.
نوع ضمانتنامه شرکت در مناقصه پروژه هاي فوق يک يا ترکيبي از ضمانتنامه هاي ذيل قابل ارائه می باشد:

1-ضمانتنامه بانکي دروجه کارفرما )با حداقل سه ماه اعتبار( 
2- ارائــه اصــل فيــش واريــز وجــه نقــد حســاب شــهرداري دســتجرد بــه شــماره حســاب 3100003527000 بــا عنــوان 

حســاب تمرکــز وجــوه ســپرده نــزد بانــک مرکــزي جمهــوري اســامي
ــماره ــه ش ــی ب ــات دولت ــن معام ــه تضمي ــن نام ــوردر بندهای)الف-ب-پ-ج-چ-ح(ماده4آئي ــای مذک ــه ه ــت نام  3-ضمان

123402/ت50659هـ مورخ: 1394/9/22
 ارائه گواهينامه صاحيت پيمانکاري از سازمان  برنامه و بودجه کشور الزامي مي باشد.

ــماره 96/1232579  ــه ش ــت ب ــنامه پيوس ــق بخش ــود را مطاب ــنهادی خ ــت پيش ــل قيم ــد آناليزکام ــران باي  مناقصه گ
مورخ: 1396/3/31 تکميل و به بـرگه مناقصه پيوست نموده و در داخل پاکت)ج( قرار دهند.

 مناقصه گــران مي بايســت يــک نســخه از اسنـــاد منـــاقصه را از ســامانه ســتاد دانلــود وپــس از مهــر و امضاء، پيشنهـــادهاي 
خــود را در پاکتهــاي جداگانــه شــامل ضمانــت شــرکت در مناقصــه در پاکــت) الــف(، پيشــنهاد فنــي، رتبــه بنــدي شــرکت از 
ســازمان برنامــه و بودجــه  و ســوابق اجرائــي، اساســنامه و تمامــي آگهــي تغييــرات ، شــماره اقتصــادي و کــد ثبــت در پايگاه ملي 
مناقصــات و گواهــي صاحيــت ايمنــي وزارت تعــاون،کار و رفــاه اجتماعــي را در پاکــت)ب( و بــرگ مناقصــه )کــه آناليــز کامــل 
قيمــت پيشــنهادي بــه آن پيوســت شــده اســت( بــه همــراه برگــه هــای جــداول ضرايــب فصلــی تکميــل شــده در پاکــت )ج( 

قــرار دهنــد و در ســامانه ســتاد بارگــذاري نماينــد.
 ارائه گواهينامه تأييد صاحيت ايمني پيمانکاري از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعي الزامي مي باشد.

 برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده  آنان به ترتيب ضبط خواهد شد.
 شهرداری در رد يا قبول هر يک از پيشنهادات مختار است.
 ساير اطاعات و جزئيات در اسناد مناقصه موجود می باشد.

تاريخ انتشار مناقصه در سامانه:تاريخ 08/ 03/ 1402مي باشد.
 زمان و مهلت دريافت اسناد از سايت: از ساعت 8:30 صبح مورخ: 10 /03 / 1402  

 مهلت زماني ارائه پيشنهاد: از مورخ:  25/ 03/ 1402 
 ارسال پاکات پيشنهادی: 1402/03/25

 زمان بازگشائي پاکتها: روز يکشنبه مورخ: 28 /03 /1402 ساعت: 14:30
 مبلغ پيشنهادی می بايست از حيث مبلغ مشخص، معين، بدون ابهام، بدون خط خوردگي و بدون قيد و شرط باشد.

 طبق شرايط خصوصی پيوست اسناد، به قرارداد پروژه فوق پيش پرداخت تعلق نمي گيرد.
 طبق شرايط خصوصی پيوست اسناد، به قرارداد پروژه فوق تعديل تعلق نمي گيرد.

 مناقصه گــران مي بايســت يــک نســخه الکترونيکــي از اســناد مناقصــه را از ســامانه ســتاد دريافــت و پــس از چــاپ، کليــه 
صفحــات آنــرا بــا قيــد قبولــی و بــدون قيــد و شــرط مهــر و امضــاء کــرده و در ســامانه تــدارکات الکترونيکــي دولــت بارگــذاري 

نماينــد. عــدم انجــام ايــن مهــم از جانــب هــر يــک از مناقصه گــران باعــث حــذف آنــان از فراينــد مناقصــه مي گــردد.
 اصــل ضمانتنامــه شــرکت در مناقصــه بايــد در موعــد مقــرر حداکثــر تــا پايــان وقــت اداري)ســاعت ( روز پنــج شــنبه  مورخ: 
25 / 1402/03  بــه آدرس قم-بخــش خلجستان-دســتجرد- بلــوار معلــم ســاختمان شــهرداری واحــد امــور مالــی يا حراســت 

شــهرداری تحويل گــردد.
 جهــت کســب اطاعــات بيشــتر در مــورد مناقصــات مي توانيــد بــه آدرس: قــم -بخــش خلجستان-دســتجرد- بلــوار معلــم 

ســاختمان شــهرداری واحــد حقوقــی حاصــل فرمائيــد.

محل عنوان پروژه
اعتبار

 برآورداوليه
)ريال(

 مبناي برآورد 
فهرست بهاء

حداقل رتبه 
 مبلغ ضمانتامهمدت اجرامناقصه گر

)ريال(
 هزينه خريداسناد

)ريال(

 اجرای جدول گذاری بلوار 
خليج فارس حدفاصل ميدان معاد 

لغايت ابتدای بلوار خليج فارس
 فهرست بهاء راه ، راه آهن 20/057/930/796استانی

و باند و فرودگاه
 رتبه پنج 

1.002.896.5403.500.000سه ماهراه و ترابري

شناسه: 1512871

ــهيد  ــان ش ــی خياب ــوار حفاظت ــرای دي ــت )اج ــر دارد جه ــهر در نظ ــهرداری بهش ش
هجــری ( بــا بــرآورد اوليــه )56/687/873/368( ريــال بــا شــرايط زير در ســامانه 

ــد. ــذار نماي ســتاد )www.setadiran.ir( واگ
الف ( تحوه تنظيم اسناد مناقصه: 

 تضميــن شــرکت در مناقصــه بــه مبلــغ دو ميليــارد و هشــتصد و ســی و 
چهــار ميليــون و ســيصد و نــود و ســه هــزار و شــصد و شــصت و هشــت ريــال 
)2/834/393/668( بــه صــورت ضمانتنامــه بانکــی دارای اعتبــار ســه )3( ماهه از 
تاريــخ چــاپ آگهــی و يــا فيــش مبلــغ واريــزی بــه حســاب تمرکــز وجــوه ســپرده نزد 

ــماره 730100004053011407550909  ــبای ش ــه ش ــزی ب ــک مرک بان
 شــرکت کننــدگان در مناقصــه، اســناد مناقصــه  و پيشــنهاد هــای خــود را بايد در 
ســامانه تــدارکات الکترونيــک دولت )ســامانه ســتاد( شــامل تضمبــن )پاکــت الف(، 
اســناد مناقصــه و مــدارک شــرکت شــامل )مــدارک شناســايی مديرعامــل )فتوکپی 
شناســنامه، کارت ملــی، کارت پايــان خدمــت( دعوتنامــه، پيــش قرارداد تائيد شــده، 
اساســنامه، آگهــی آخريــن تغييــرات روزنامــه، کــد کاربــری پايــگاه ملــی مناقصــات، 
کــد اقتصــادی، بــرگ صاحيــت پيمانــکاری، گواهــی صاحيــت ايمنــی، تمامــاً بــه مهر 

و امضــاء مديــر عامــل شــرکت رســيده باشــد. در پاکــت )ب( 
ــنامه 96/1232579  ــاس بخش ــز براس ــه آنالي ــت و برگ ــنهاد قيم ــه پيش  برگ
ســازمان مديريــت برنامــه ريــزی کل کشــور را در پاکــت )ج( ارائــه و ارســال گــردد.
ب( محــل تحويــل پيشــنهاد هــا:  ســامانه تــدارکات الکترونيکــی دولــت )ســامانه 

ســتاد(، ضمنــاً اصــل ضمانتنامــه قبــل از برگــزاری 
مناقصــه در پاکــت مهــر و مــوم شــده تحويــل 
امــور قراردادهــا گــردد و در صــورت عــدم تحويــل 
ــه وی  ــد مناقص ــه رون ــد از ادام ــهرداری ميتوان ش

ــد. ــری نماي جلوگي
ج( محــل گشــايش پيشــنهادها: مازنــدران - بهشــهر- شــهرداری بهشــهر از طريــق 

ســامانه ســتاد 
 شــرکت کننــدگان مــی بايســت در ســامانه تــدارکات الکترونيکــی دولــت ثبــت 
نــام و جهــت شــرکت بــه ســامانه ســتاد )www.setadiran.ir(  مراجعــه نماينــد.
 بــه پيشــنهاد هــا و قيمــت هــای مشــروط، مبهــم و مخــدوش ترتيــب اثــر داده 

نخواهــد شــد. 
 تاريخ نشر روزنامه در نوبت اول: 1402/03/24 می باشد.
 شهرداری در رد يا قبول يک يا کليه پيشنهاد ها مختار است.

 تاريــخ دريافــت اســناد مناقصــه در ســامانه ســتاد از تاريــخ 1402/03/24 الــی 
1402/03/27 مــی باشــد. 

 مهلــت قبــول پيشــنهاد هــا تــا روز چهارشــنبه 1402/04/07 ســاعت 10:00 در 
ســامانه ســتاد می باشــد.

 تاريــخ جلســه بازگشــايی اســناد مناقصــه و قيمــت هــای پيشــنهادی در ســامانه 
ســتاد روز چهارشــنبه 1402/04/07 ســاعت 10:05 مــی باشــد.

یاسر احمدی/ شهرداری بهشهر

 آگهی تجدید مناقصه عمومی/  شماره 1402/02/3223 /تاریخ 1402/03/22

قطعی آب در برخی مناطق پایتخت؛

جاری شدن عطش در پایتخت
رئیس فراکسیون کارگری مجلس مطرح کرد: 
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25 ذی القعـــده ١٤٤٤قمـــری
Wednesday/ June14 / 2022 

قیمت: 3000 تومان 8 صفحه

15341534 سال هفتـم      شمـاره:

چهار شنبهچهار شنبه

JOMLEHNEWSPAPER

علی آبادی  وزیر صمت شد
با  187 رای موافق نمایندگان مجلس؛ 24031402

جـــامعه

قطعــی آب مناطقــی از تهران به علت ســیلاب روز 
جمعــه ۱۹ خــرداد، شــرکت آن منطقه ای تهــران از 
رفع مشــکل تا ســاعاتی دیگــر اطلاع داد کــه در این 
خصوص یکی از کارشناسان حوزه انرژی گفت: پیش 
بینی می شــود تا فردا شــب شــبکه آبرســانی استان 
تهــران بــه حالت پایدار برســد و مشــکلی در تامین 
آب وجود نداشــته باشــد. بررسی ها نشــان می دهد 
مناطق ستارخان، صادقیه، گیشا، اشرفی اصفهانی 
با قطعی پراکنده آب مواجه شدند. گزارش هایی نیز 
از افت فشــار نیز در مناطق خیابان بهار در محدوده 
طالقانــی، قلهک در منطقــه ۳ و نارمــک، چهارراه 

لشگر در نظام آباد تهران مخابره شده است.   
از شــهر های غربــی اســتان تهــران همچون شــهر 

قدس نیز قطعی پراکنده گزارش شده است.

در روز هــای گذشــته قطعی آب به طــور مقطعی 
رخ میــداد، ولــی از ظهــر دوشــنبه آب آن منطقــه 

تاکنون قطع شده است.
آبفــای تهــران چند تانکــر حمل آب بــرای تأمین 
غربــی  و  مرکــزی  مناطــق  برخــی  در  شــرب  آب 

پایتخت ارسال کرده است.
اغلــب گزارش هــای  نشــان می دهــد   بررســی ها 
قطعــی آب در طبقات بــالای آپارتمان های فاقد 
پمب آب و به دلیل افت فشــار ناشــی از قطع آب 

ورودی به شبکه از ناحیه سد کرج است.
برخــی مناطــق اســتان تهــران از روز جمعــه ۱۹ 
افــت فشــار آب شــرب  و  خــرداد دچــار قطعــی 
شــدند. اداره کل آب و فاصلاب استان تهران طی 
اطلاعیه ای مسدود شــدن مسیر انتقال آب از سد 
امیرکبیــر به تاسیســات آبرســانی تهران در بســتر 
رودخانــه کــرج در اثر جاری شــدن ســیل را علت 

بروز این مشکل اعلام کرد.
شــرکت آب منطقه ای تهران ظهر روز دوشــنبه از 
بازگشایی مسیر های مسدود شده خبر داد و گفت: 

تــا ســاعات دیگــر آب وارد شــبکه و تصفیه خانــه 
خواهد شــد که با آبگیری کامل مخازن مشــکلات 
افــت فشــار بــه طــور کامــل رفع شــود. بر اســاس 
آخرین گزارشات رســیده از محل سد کرج با عبور 
ماشــین آلات ســنگین از ناحیــه باتلاقــی فرآینــد 
رفع انســداد به ســرعت انجام شــده و هــم اکنون 
جریــان آب پایــداری معادل ۴.۵ متــر مکعب در 
ثانیــه از ســوی ســد کــرج به ســمت تصفیــه خانه 
ششــم تهران جریان دارد. بعد از اعلام بازگشایی 
مسیر های مسدود شده باتوجه به مسیرکانال های 
انتقــال آب، حدود ۲ ســاعت زمــان می برد تا آب 
بــه ســامانه های تامیــن کننــده آب شــرب تهــران 
و ســپس مخازن اســتان برســد و پس از آن هم تا 

پایداری شبکه حدود ۱۲ ساعت زمان لازم است.
پیش بینی می شــود با توجه به صحبت مسئولان 
مبنی بر بازگشــایی کانال های انتقال آب مســدود 
شده، تا فردا شب شبکه آبرسانی استان تهران به 
حالت پایدار برســد و مشکلی در تامین آب وجود 

نداشته باشد.

قطعی آب در برخی مناطق پایتخت؛

کم آبی تهران

برخی ساکنان مناطق استان تهران از روز جمعه ۱۹ خرداد دچار قطعی و افت فشار آب شرب شدند. 
مسدود شدن مسیر انتقال آب از سد امیرکبیر به تاسیسات آبرسانی تهران در بستر رودخانه کرج در 
اثر جاری شدن سیل را علت بروز این مشکل اعلام شده است.
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گزارش »جمله« از دردسرهای قطع آب در برخی از مناطق تهران؛

سیاست 02 J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

اخبار کوتاه

بیانیه مجلس درباره حقآبه هیرمند:

 حاکمان افغانستان به جای 
 ادبیات نامناسب سریعتر 

آب را رهاسازی کنند
مجلــس خطاب بــه افغانســتان بیانیــه داد: از حاکمان کشــور بــرادر و 
مســلمان افغانســتان که می داننــد چند میلیــون افغانســتانی مهاجر 
مهمــان جمهوری اســلامی ایران هســتند، انتظــار می رود به جــای بکارگیری 
ادبیات نامناســب و غیردیپلماتیک، هر چه زودتر نســبت به رهاسازی آب به 
ســوی کشــور عزیزمان اقدام نمایند و نگذارند روابط دیرینه دو کشــور برادر و 

همسایه بیش از این خدشه دار گردد.
محســن دهنوی در نشســت علنی امروز )سه شــنبه، ۲۳ خــرداد ماه( مجلس 
شــورای اســلامی بیانیــه ۲۰۰ نفــر از نماینــدگان بــا تأکیــد بــر مطالبــه حقابــه 
 هیرمنــد و حمایــت از مواضــع قاطــع رئیــس جمهــور و دولــت محتــرم را 

قرائت کرد.

به گزارش ایلنا، متن بیانیه به شرح زیر است:  
بسم الله الرحمن الرحیم

حقابــه بین المللــی هیرمنــد که ریشــه در تاریخ دو کشــور ایران و افغانســتان 
دارد و یــک حــق طبیعــی و تاریخی و بین المللی اســت مســتقیماً با حیات و 
زندگــی مــردم ارتباط عمیق دارد، حقابه مردم شــریف ایــران و خاص مردم 
شــریف و صبور سیستان و بلوچســتان از رودخانه هیرمند و تالاب بین المللی 
هامون که صیانت از یک رســالت جهانی اســت و تبعات خشکی و اکولوژیک 
آن متوجه کل منطقه و به طور قطع کشــور افغانســتان خواهد شد لذا هرگونه 
 ممانعــت از اجــرای ایــن حقابه نقــض حقوق ملــت ایران و مخالــف قوانین 

بین المللی است.
دو ملت ایران و افغانستان که دارای تمدن و فرهنگ مشترک هستند همواره 
در طــول تاریــخ و فراز و نشــیب و گــذر زمــان و فراوانی ها و کم آبی هــا در کنار 
هم بودند، اکنون شرایط برای مردم نجیب سیستان به حدی دشوار است که 
اگر تا ســه ماه دیگر آب به منطقه سیســتان نرســد باید منتظر فاجعه انسانی 
در شــرق کشــور باشــیم.مواضع به حق و قانونی رئیس جمهور محترم و سایر 
نهادهــا مبتنــی بر همین واقعیت اســت و مــورد تأیید و حمایــت نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی است.
چنــد  می داننــد  کــه  افغانســتان  مســلمان  و  بــرادر  کشــور  حاکمــان  از  لــذا 
هســتند،  ایــران  اســلامی  جمهــوری  مهمــان  مهاجــر  افغانســتانی  میلیــون 
انتظــار مــی رود بــه جــای بکارگیــری ادبیــات نامناســب و غیردیپلماتیــک، 
هــر چــه زودتــر نســبت بــه رهاســازی آب بــه ســوی کشــور عزیزمــان اقــدام 
 نماینــد و نگذارنــد روابــط دیرینــه دو کشــور بــرادر و همســایه بیــش از ایــن 

خدشه دار گردد.

  جلیل رحیمی جهان آبادی، عضو کمیسیون 
امنیت ملی:

پزشک اطفال وزیر خارجه می شود
یک نماینده مجلس در نطقی انتقادی گفت: کســی که پزشــک اطفال 
اســت وزیر خارجه می شــود، کســی که علوم سیاســی خوانده، وزیر کار 
می شــود و این مشــکل کل دولت ها و جناح های ما اســت و همین باعث شده 
که کشــور به روز سیاه بشیند.جلیل رحیمی جهان آبادی، نماینده مجلس در 
جلســه رای اعتمــاد وزیــر پیشــنهادی صمــت گفت: شــما نماینــدگان مردم 
هستید و در حال رأی دادن به یک انشا به جای برنامه برای وزارتخانه صمت 
هســتید و ممکــن اســت ۶ مــاه دیگــر همین جــا بایســتید و بگوییــد وزیــر باید 

استیضاح شود.
من فرض می گیرم مدرک تحصیلی ایشان درست باشد و کاری به شخصیت 
ایشــان ندارم، من به برنامه ایشــان انتقاد دارم، برنامــه ای که حتی خود وزیر 

پیشنهادی آن را نخوانده است.

اخبــار

جاری شدن عطش در پایتخت

َّه "غلامحسين تبريزی عبدخدايی" )1359 ش( امروز در تقویم: تقاضای خلع "محمد علی شاه" از سلطنت از سوی انجمن های ايالتی كشور )1287 ش( l ورود مجاهدان مشروطه خواه به تهران و پايان استبداد صغير )1288 ش(  l رحلت عالم مجاهد آيت  الل

طی دو روز گذشــته آب در برخی مناطق غرب 
تهــران قطع و کار به جیره بندی رســید و برخی 
منابع خبر هم گفتند شــهروندان برای استفاده 
اورژانــس  ســمت  بــه  بهداشــتی  ســرویس  از 

بیمارستان ها می روند.  
همچنین برخی شــهروندان نیز مدعی شــدند 
ایــن قطعی بــدون اعــلان و اطلاع قبلــی بوده 
اســت و همیــن موجبــات نگرانی و ســردرگمی 

بیشتر شده است.
در ســوی مقابل همچنین برخی شــایعات هم 
در فضــای مجازی به جریان افتاد که دلیل این 
قطعــی، مشــاهده آلودگــی بــود و بــرای تدبیر 
این شــایعات معاون رییس جمهوری و رییس 
ســازمان حفاظت محیط زیســت کشــور در این 

زمینه پیامی داد و موضوع را تکذیب کرد.
علی ســلاجقه بــه یکــی از خبرگزاری هــا گفت: 
ریــزش بخشــی از رودخانــه کرج دلیــل کاهش 
افــت آب و قطعــی آن در برخی از نقاط تهران 

بوده است. 
آلودگــی  مشــکل  تهــران  آب  کــرد:  تأکیــد  وی 
زیســت محیطی ندارد و این موضــوع نیز دلیل 

قطعی آب نبوده است.
یــک کارشــناس مدیریت منابــع آب و مطلع از 
وضعیت آب سد کرج، در رابطه با این موضوع 
گفــت: در ســیلاب های اخیر زمین لغزشــی در 

حاشــیه بســتر رودخانــه کــرج رخ داد و توده ای 
عظیــم از ســنگلاخ و کلوخــه، از بدنه کــوه کنده 
شــد، لغزید و بســتر روخانه کرج را مسدود کرد 

و دلیل اصلی قطعی آب همین مشکل بود.
داد  بیانیــه  نیــز  تهــران  فاضــلاب  و  آب  اداره 
کــه مشــکل ســنگلاخ ها مرتفــع شــده اســت و 
ایــن  اســت.در  کامــل  رفــع  صــدد  در  مشــکل 
میــان اما دیدگان یکــی از نمایندگان مجلس و 
نایب رییس کمیســیون حقوقــی و قضایی کمی 

بــر دامنه نگرانی ها افــزود و گوش ها را تیز کرد.
سال ها اســت که موضوع آلودگی آب تهران به 
نیترات و برخی فلزات ســنگین و ســختی بالای 
آب، مورد بحث است اما همواره توسط مراجع 
رســمی، تکذیب می شد در حالی که روز گذشته 
این نماینده مجلس رسماً به آن اعتراف کرد.   
پس از مدت ها کش و قوس و برگزاری جلسات 
در بالاتریــن ســطوح، بالاخــره قــرار شــد طلب 
ایران از عراق وصول شــود و حال خبر می رسد 

کــه دولــت بنــا دارد بخشــی از این منابــع مالی 
را تحت عنــوان ارز مســافرتی در اختیار حجاج 
بگــذارد. برخــی  این پرســش را طــرح کرده اند 
که کشــوری که در جنگ ســخت اقتصادی قرار 
دارد و معیشــت مردمش سال هاست به خطر 
افتــاده، چــرا  بایــد چنین رویکــردی را بــا منبع 

ارزی وصول شده خود داشته باشد؟
حســن نــوروزی در واکنــش بــه مصــرف بدهی 
عــراق به عنــوان ارز حجاج گفــت: دادن طلب 
وصــول شــده ارزی ایــران از عــراق بــه حجاج، 
ایجــاد تــورّم می کند، چــون آن ها ایــن ارز را در 
داخــل، تبدیــل بــه پــول نقــد و در بــازار هزینه 
می کننــد. از طرفی، چون اجناس در عربســتان 
گران تر اســت، حجاج، خریدهای خود از جمله 

هدایایشان را از ایران خریده اند.
حقوقــی  و  قضایــی  کمیســیون  رییــس  نایــب 
مجلــس می گویــد: اگــر چنیــن اتفاقــی بیفتــد، 
حرکتــی ضدانقلابــی و خــلاف کرده انــد چــون 
ایــن پول برای کل مردم اســت و باید در جهت 
اهــداف پایدار ملت ایــران هزینه شــود و دادن 
ایــن منبع ارزی به حجــاج، ایجاد تورم می کند، 
چــون آن هــا ایــن ارز را در داخــل، تبدیــل بــه 
پــول نقــد و در بــازار هزینــه می کننــد. از طرفی 
اســت،  گران تــر  عربســتان  در  اجنــاس  چــون 
حجــاج خریدهــای خــود از جمله هدایایشــان 
را از ایــران خریده انــد. از این رو بهتر اســت این 
بدهی دریافتــی را در راه های پایداری همچون 
آب تهــران هزینــه کنیــم که مــردم تهــران آب 

نیتــرات دار نخورند.نــوروزی در پاســخ به اینکه 
اگــر دولت مُصر به تخصیص این ارز به حجاج 
باشــد، مجلــس چــه واکنشــی نشــان می دهد؟ 
گفت: فعلًا مــا در این باره خبر دقیقی نداریم، 
امــا اگر موضــوع برایمان محرز شــود، تصمیم 
خواهیــم گرفت. بنــده در کمیســیون قضایی و 
حقوقــی مجلــس هســتم و این کمیســیون هم 

نسبت به این موضوع، بی تفاوت نخواهد بود.
اگــر از ماجــرای قطعــی آب پایتخــت بگذریــم 
و همچنیــن بــه دولــت درخصــوص تصمیمی 
کــه بــرای ارز آزاد شــده از مطالبــات جمهوری 
اســلامی از عــراق، ســخنی نگوییــم، از کنار این 
خبــر نمی توان گذشــت که بــرای نخســتین بار 
یــک نماینــده که عضــو یکــی از حســاس ترین 
کمیســیون های مجلس شــورای اسلامی است، 
رســماً ســخن از وجود نیتــرات در آب پایتخت 
می کند.  لازم اســت دستگاه های متولی در این 
زمینه مستند سخن بگویند و افکار عمومی را از 

نگرانی درآورند.
نکتــه مهــم بعــدی این اســت که هر انــدازه که 
دولت ها در حوزه ســلامت و بهداشت عمومی 
از ســرمایه گذاری طفره برونــد، چند برابر آن را 
بایــد در بخــش درمــان هزینه کننــد و برابر این 
معادلــه، لازم اســت دولــت و در صــدر همــه 
بهداشــت،  وزارت  همــکاری  بــا  نیــرو  وزارت 
درمان و آموزش پزشــکی به این موضوع ورود 
کننــد و آمــار و گزارش بررســی های خــود را  به 

افکار عمومی اعلام کنند.  

جمله 
سرویس سیاسی
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JOMLEH

بهارستان

رئیس فراکسیون کارگری مجلس مطرح کرد:

نمی توان در صندوق بازنشستگی ره صدساله را 
یک شبه رفت

بابایی کارنامی گفــت: ابزارهای معطوف به حفظ 
مصــارف و منابــع ســازمان تامین اجتماعــی باید 
دســت خود این سازمان باشــد و خود این سازمان 
بهتریــن نهــاد بــرای حفــظ ایــن منابــع بــه علــت 

ذی نفع بودنش است.
به گــزارش خبرنگار ایلنا، اخــذ پیش نویس برنامه 
هفتم توســعه توســط نمایندگان مجلس به طول 
انجامیــده و برخلاف زمانبندی هــای اعلامی؛ این 
برنامــه بــه خانه ملــت تحویل داده نشــده اســت. 
گرچه این تاخیر شــائبه امکان بازنگــری دوباره در 
پیش نویس اولیه منتشــر شــده در ۳۱ اردیبهشــت 
مــاه امســال را به همــراه آورده اســت، امــا همین 
کلیت نیز توســط نمایندگان و کارشناسان مجلس 

مورد نقد جدی قرار داشته است. 
علــی بابایــی کارنامی )رئیــس فراکســیون کارگری 
و عضــو کمیســیون اجتماعــی مجلــس( بــا اشــاره 
مســئله تعلل دولت در تحویل پیش نویس نهایی 
دولت از ســند برنامه هفتم توســعه اظهار کرد: در 
بحث ارســال برنامه هفتم توســعه تحلیــل من از 
تعلــل دولــت در تحویل آن به مجلس این اســت 
کــه هرچــه زمــان را در انجــام کارهای ایــن برنامه 
از دســت بدهیــم، بــه ضــرر کشــور خواهد بــود. در 
حقیقیت این سند، سندی از تفاهم مردم، دولت، 
و  خصوصــی  بخــش  ســرمایه گذاران  مجلــس، 
نهادهای بالادســتی و ســایر قوا اســت که تا تکلیف 
ایــن تاخیــر  را بداننــد.  آتــی کشــور  سیاســت های 
صدمات جبران ناپذیری به کشــور خواهد زد و این 

صدمات متوجه همه اقشار مذکور خواهد بود. 
وی افزود: من بر این باور هستم که چه این دولت 
و چه دولت قبل اشــکالات زیــادی را در حوزه رفاه 
و روابط کار داشــتند که بایــد از طریق برنامه هفتم 

توسعه جبران شود.
هفدهــم  مــاده  بــه  اشــاره  بــا  کارنامــی  بابایــی 
پیش نویــس اولیــه برنامــه هفتــم توســعه کــه در 
رابطــه با گرفته شــدن حق اخذ حق بیمــه واحدها 
و کارگاه ها از ســازمان تامین اجتماعی و انتقال آن 
به وزارت اقتصاد و دارایی گفت: ما آخرین نســخه 
برنامــه را ندیــده و قضــاوت هــم نمی کنیــم زیــرا 
مشــخص نیســت در برنامــه نهایی چنیــن قانونی 
بازهم گنجانده شــده است، اما این اقدام به مثابه 
سلب ابزارهای بازدارنده سازمان تامین اجتماعی 
خواهــد بــود. بایــد ابتــدا اســتدلال دولــت را از این 
اقدام شــنید. با تجربیاتی که بنده از مســئله روابط 
کار دارم، ایــن سیاســت دولــت؛ غلــط و اشــتباهی 

روشن است. 
رئیــس فراکســیون کارگــری مجلــس اظهــار کــرد: 
اســتدلال بنده درباره اشــتباه بــودن این اقــدام این 
اســت کــه ابزارهــای معطوف بــه حفظ مصــارف و 
منابع سازمان تامین اجتماعی باید دست خود این 
سازمان باشد و خود این سازمان بهترین نهاد برای 
حفــظ ایــن منابع به علــت ذی نفع بودنش اســت. 
سیاســت ســلب این ابــزار از تامیــن اجتماعی برای 
گرفتــن حق بیمه و ســپردن آن بــه وزارت اقتصاد و 
دارایی به این ترتیب خلاف سیاست های کلی نظام 
در حــوزه تامیــن اجتماعــی اســت. ســازمان تامین 

اجتماعی یک نهاد عمومی غیردولتی است. 
وی بیان کرد: این درحالی اســت که اختیار تعیین 
نوع مصرف منابع جمع شده توسط وزارت اقتصاد 
و دارایــی برعهده مجلس اســت و دســت آن نهاد 
عمومــی غیردولتی )تامین اجتماعی( نیســت. به 
این ترتیب، با این اقدام صندوق تامین اجتماعی 

از حیز انتفاع ســاقط خواهد شــد و اختیاری از خود 
نخواهد داشت و عملا اشکالات قانونی، حقوقی و 
شکلی برای اداره صندوق ها به وجود خواهد آمد. 
با این حال باید ببینیم پیشنهادات دولت چیست.
نماینده مردم ســاری در مجلس با اشاره به بحث 
استاد و شاگردی در برنامه هفتم توسعه و مواد ۱۴ 
و ۱۵ پیش نویس آن، تصریح کرد: بسیاری از موارد 
در پیش نویــس وجود دارد که قابل اصلاح نیســت 
و بنــده بطور کلی بــا آن مخالف هســتم. در زمینه 
بحث طرح استاد-شاگردی نیز بنده به طور کلی با 
این مورد مخالف هســتم و باید حذف شود. اساسا 
چیزی بــه نام استاد-شــاگردی دیگــر موضوعیتی 
نــدارد. این بحث از اســاس مســئله دارد زیرا دیگر 
رابطه استاد-شــاگردی بیش از نیم قرن اســت که 
بطــور کلی بــر افتــاده و دیگر چیــزی به نام اســتاد 
وجود ندارد که شــاگرد وجود داشــته باشــد. امروزه 
رابطــه کارگــر و کارفرمــا به شــکل دیگــری تعریف 

شده است. 
امــروزه رابطــه کارگــر و کارفرمــا  کــرد:  تاکیــد  وی 
بــه نقطــه ای رســیده کــه دیگــر ایــن دو یکدیگــر را 
ارگانیــک میــان دو نهــاد  یــا رابطــه  نمی بیننــد و 
کارگری و کارفرمایی به شــکلی درآمــده که ارتباط 
پیشــین دیگر معنایی ندارد. بحث آموزش نیروی 
کار نیــز به ســمت دیگری بــه جز استاد-شــاگردی 
رفتــه اســت. مــا امــروز در حــوزه رابطه بیــن کارگر 
و کارفرمــا شــاهد بــه وجــود آمــدن اقتصــاد و بازار 
کار پلتفرمــی هســتیم کــه در قالب اپلیکیشــن ها و 
برنامه هــای اینترنتــی افراد به کار گرفته می شــوند 
و ممکن اســت هرگز کارفرمــای خود را هم نبینند. 
تجارت الکترونیک و پلتفرم های داخلی و خارجی 
مســائلی اســت کــه باعث شــده عمــلا رفتــه رفته 
امکان اجرای این طرح را سلب کرده است. بابایی 
کارنامی اضافه کرد: استاد-شاگردی از اساس یک 
بحث منتفی است و با طرح بحث استاد-شاگردی 
کســی از این طرح اســتقبال نخواهد کرد. تلاش ما 
در مجلــس ایــن اســت که دولــت را قانــع کنیم که 

بطورکلی از طرح این بحث منصرف شود. 
عضــو کمیســیون اجتماعــی مجلــس یازدهــم بــا 
تاکید بر مســئله بازنگری حوزه بیمه و بازنشستگی 
بــه ویــژه در بحث بازنشســتگی مشــاغل ســخت و 
زیــان آور در برنامــه هفتــم توســعه گفــت: به نظر 
من؛ طرح بحث افزایش ســن و اصلاح پارامتریک 
در حوزه ســخت و زیان آور در برنامه هفتم توسعه 
نیز اشــتباه اســت. ما در عرض یکسال نمی توانیم 
مشکل اصلاحات پارامتریک و کسری صندوق ها را 
با اصلاحات ســنی حل کنیم. ما در بهترین حالت 
می توانیم با یک شــیب ملایم بیش از هفت ســاله 

برای سن بازنشستگان تصمیم بگیریم. 
رئیــس فراکســیون کارگــری مجلس تاکیــد کرد: ما 
ابتــدا باید عرضه و تقاضای نیــروی کار را ببینیم و 
وضعیت کارگاه ها و واحدهای اقتصادی را بررسی 
کنیم و ســپس از هم اکنون شــرایط را بررسی کنیم 
تــا سیاســت های بازنشســتگی را بــه شــکل نهایــی 
خودش تدوین کنیم و طی هفت سال مسئله را به 
شــکل بهتری برسانیم. ما نمی توانیم رابطه ای که 
حدود یک قرن بین کارگر و کارفرما وجود داشــته و 
به قاعده صد ســال عمق یافته اســت که یک شبه 
بــر هم بزنیم یــا تنها با یک مهلت دو سه ســاله در 
صندوق هــا انقلاب ایجــاد کنیم. اگر ما شــتاب زده 
اشــتغال  و  بازنشســتگی  بحــث  در  کنیــم،  عمــل 
صدمــات زیــادی وارد خواهیــم آورد کــه ابتــدا بــه 

بحــث بهره وری آســیب می زند. به ویــژه در بحث 
مشاغل سخت و زیان آور این آسیب بیشتر است. 

وی تاکیــد کــرد: قطعا نیروهــای شــاغل موجود از 
چنیــن طرحی آســیب های جدی خواهنــد دید که 
ایــن نــه به نفع بنگاه هــای اقتصادی اســت و نه به 

نفع دولت و نه نفع اشتغال و شرایط کشور است.
بابایی کارنامی در پاسخ به این سوال که »آیا نباید 
بحــث اصلاح قانون کار و لایحه اصلاح موردی آن 
که اخیرا در دولت مطرح و مصوب شــد، در برنامه 
هفتم توســعه وارد شــود؟« جــواب داد: قانون کار 
ایــران اساســا بــه گونــه ای تدوین شــده کــه چندان 
امــکان اصلاح و تغییر ندارد. اصــلاح قانون کار به 
ایــن ترتیب چندان شــدنی نیســت. مصوبه تغییر 
قانــون کار در ســال ۱۳۶۹ بــه شــکلی انجــام شــد 
کــه در نهایــت نه مجلــس و نه دولــت در تصویب 
آن چنــدان نقــش محــوری ایفــا نکردنــد و وظیفه 
تصویب و بررسی آن در نهایت به دلیل اختلافات 
با شــورای نگهبان به مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام که یک نهاد بالاتر اســت ارجاع شد. مجلس 
اختیــار کامل اصلاح این قانون را نداشــت و دولت 
هم جایــگاه حقوقی لازم برای چنین تغییر بزرگی 
ندارد. وی افزود: براســاس قانون اساسی، ما اجازه 
اصــلاح قانــون کار را بــه ایــن راحتــی نداریــم زیرا 
مصوبــه مجمع تشــخیص مصلحت نظام پشــت 
اصلاح پیشــین آن بوده اســت. اگر قرار شود روزی 
این قانون اصلاحاتی داشــته باشد، باید در نهایت 
توسط خود مجمع تشخیص مصلحت نظام باید 
انجام شــود و خود مجمع باید نســبت به آن طرح 

داشته باشد. 
نماینــده مــردم ســاری تاکید کــرد: اگر مــا روزی به 
ایــن مســئله رســیدیم کــه بخواهیــم کلیاتــی را در 
قانــون کار تغییــر دهیــم، بایــد پیــش از هرچیــزی 
باید با شــرکای اجتماعی ســه جانبه یعنی دولت، 
کارفرمایــان و کارگــران و نمایندگان تشــکلی آن ها 
مشــورت و اخذ مشارکت شود. باید نظرات همه را 
شنید و بهترین تصمیمات را برای گروه هدف این 
قانون کار گرفت. نمی شــود یک شــبه ره صدســاله 
را رفت و این ذهنیت یک شــبه ره صدســاله رفتن 
اشــکال اساســی برنامه های این دولت است. بنده 
شخصا به عنوان رئیس فراکسیون کارگری مجلس 
مخالف طرح اصلاح قانون کار در مجلس هستم. 
رئیــس فراکســیون کارگــری تاکیــد کرد: بســیاری از 
سازوکارهای قانونی در کشور و حوزه های پیرامونی 
مربــوط بــه قانــون کار مثــل حــوزه رفــاه، روابــط 
کار، معیشــت، بهــره وری و پــاداش و دســتمزد و 
جبــران خدمــت، مــورد توجه قــرار نگرفتــه و هنوز 
مــا از اســتانداردها و قابلیت های قانــون کار فعلی 
اســتفاده نکردیم که بگوییم قانــون کار خوب یا بد 
اســت. لذا تصمیم گیری درباره قانون بدون توجه 
به این ســوال که آیا ما قانون فعلی را اجرا کردیم؟ 

محل سوال و اشکال است.

قالیباف:
 حتما عده ای با حجاب دشمنی می کنند

باید برخورد قضائی و قهری شود
رئیــس مجلــس گفــت: حتمــا عــده ای هســتند کــه معــارض این 
موضــوع هســتند و بــا حجــاب دشــمنی می کنند کــه بایــد برخورد 

قضائی و قهری داشته باشیم.
محمدباقــر قالیبــاف، رئیــس مجلس یازدهم در نشســت علنی روز )ســه 
شنبه، ۲۳ خردادماه( مجلس شورای اسلامی پس از رأی نمایندگان برای 
بررســی لایحه عفاف و حجــاب به صورت یک فوریتی، گفت: هیچ شــکی 
نیست که موضوع لایحه عفاف و حجاب از اولویت های اول جامعه امروز 

ما است و این وظیفه همه ما است تا در این جا تلاش کنیم.
به گزارش خانه ملت، رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: از این باب 
که یک فوریت این مســئله تصویب شــد به این معنا نیست که مجلس به 
اهمیت این موضوع توجه نداشت، قطعا این موضوع از اولویت و اهمیت 
بالایی برخوردار اســت، واقعیت این اســت که ایــن لایحه فقط جنبه جرم 
انــگاری داشــته، موضــوع مربوط به حجاب قبــل از اینکه بحــث قضائی و 
جرم انگاری داشــته باشــد، یک بحــث فرهنگی، اجتماعی، شــرعی و یک 
بحــث فلســفی اســت و از همه مهم تر یــک موضوع هویتی مــا در انقلاب 

اسلامی و ایران عزیز است و بحث تمدنی ما محسوب می شود.
وی افــزود: مــا در مجلس مصمم هســتیم با کمک یکایک شــما و یکایک 
همــه نخبگان جامعــه که در این جا دســت نیاز دراز می کنیــم به عزیزان 
خود در دانشــگاه ها و حوزه های علمیه و همه دلســوزان نظام که مجلس 
را کمــک کنید، ما اگر به یک فوریت این لایحه رأی دادیم برای این بود که 
زمان داشــته باشــیم یک لایحه همه جانبه ای که ابعاد مختلف آن کامل 

باشد و سند پرافتخاری باشد تا از ولنگاری ها جلوگیری کند، تدوین شود. 
حتما عده ای هستند که معارض این موضوع هستند و با حجاب دشمنی 
می کنند که باید برخورد قضائی و قهری داشــته باشــیم. غافل نشــوید که 
آمــوزش و پرورش و صدا و ســیما در این جا مهم هســتند و دســتگاه های 

فرهنگی نیز وظیفه دارند.
رئیس قوه مقننه ادامه داد: در گزارشــی که کمیســیون فرهنگی قرائت کرد 
۳۲ دســتگاه کــه وظیفه فرهنگــی و اجتماعی دارند در ایــن موضوع قصور 
داشــته انــد، باید قانون قــوی و جامعی بنویســیم و  وظیفــه خودمان را به 
درســتی عمل کنیم.قالیباف تصریح کرد: از اینکه دوســتان به یک فوریت 
برای دقت در تکمیل این کار رأی دادند تشکر می کنم. مطمئن باشید در 

اسرع وقت ولی با طرحی جامع و کامل در خدمت شما هستیم.

 جزئیات حمله به یک روحانی 
در مترو تهران 

جزئیات حمله به یک روحانی در مترو تهران را به روایت دوستش 
منتشر شده است. 

به گزارش اعتماد آنلاین آقای جابر رضایی صبح دیروز داخل واگن مترو 
فــردی را دیــده کــه او را با غیظ نــگاه می کرده و بعد از خــروج از قطار هم 
متوجه شــده که توســط همین فرد مورد تعقیب قرار گرفته اســت. زمان 
خــروج از ایســتگاه متــروی رودکــی و ورود بــه خیابــان، حــس می کنــد که 
ســمت راست گردنش گرم شده و همان موقع هم می بیند که همان فرد 
ناشــناس در حال فرار اســت. معلوم می شــود که فرد ناشناس از فرصت 
شلوغی خروجی ایستگاه مترو استفاده کرده و تیغه کاتر را به گردن آقای 

رضایی کشیده است.
افــراد حاضر در صحنه به ســرعت ایشــان را به بیمارســتان امام خمینی 
منتقل کردند که بعد از معاینات پزشــکی معلوم شــد تیغــه کاتر، حدود 
۱۰ ســانت از گردن ایشــان و در فاصله یک ســانتی متری شاهرگ را بریده 
است. حجت الاســلام رضایی به اتاق ترومای بیمارستان منتقل شد و در 
حال حاضر هم تحت نظر پزشکان قرار دارد. احتمالا این حادثه در ادامه 

حملات زنجیره ای به برخی روحانیون طی ماه های اخیر است.

  مذاکره باقری با همتایان آلمانی
فرانسوی و انگلیسی در ابوظبی 

علی باقری، معاون سیاســی وزیر امــور خارجه در پیامی توییتری از 
رایزنی با همتایان اروپایی خود در امارات خبر داد.

بــه گــزارش فارس، معاون سیاســی وزیر امــور خارجه که در امــارات عربی 
متحــده حضــور دارد، در توییتی نوشــت: در ادامه رایزنی هــای دیپلماتیک 
بــا طرف هــای منطقــه ای و فرامنطقه ای، بــا همتایان آلمانی، فرانســوی و 
انگلیســی خــود در ابوظبی ملاقات کــرده و در مورد طیفــی از موضوعات و 

نگرانی های متقابل با هم گفتگو کردیم.

  اسرائیل اندازه دشمنی 
 با جمهوری اسلامی نیست
 حداکثر یک پادگان نظامی 

بزرگ است 
حسین کنعانی مقدم تحلیلگر مسائل منطقه: اسرائیل حداکثر یک 
پادگان نظامی بزرگ اســت، نه یک دولت یا کشــور. به همین دلیل 
من اسرائیل را در اندازه مخالفت و دشمنی با جمهوری اسلامی نمی بینم. 
اعراب ضرب المثلی دارند که »الغریق یتشبث بکل حشیشٍ«، این ضرب 
المثل شــرح حال ربع پهلوی بود که با ســفر به اســرائیل آخرین میخ را بر 

تابوت خود کوبید.
اگر بخواهیم ریشــه صهیونیسم را، حتی قبل از تشکیل اسرائیل پیدا کنیم، 
ریشــه آن مخالفــت بــا اســلام اســت. ملت ســازی و دولــت ســازی، اولین 
نیازهای رژیم صهیونیستی است که تاکنون در تشکیل آن ناموفق بوده اند.

 لایحه حجاب در مجلس تصویب شد؛
 نمایندگان به یک  فوریت 

رضایت دادند 
نماینــدگان مجلس شــورای اســلامی با بررســی لایحــه حمایت از 
فرهنگ عفاف و حجاب و حمایت از سلامت اجتماعی به صورت 

یک فوریتی موافقت کردند.
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی امروز 
مجلس شــورای اســلامی درخواســت بررســی لایحــه حمایــت از فرهنگ 
عفــاف و حجــاب و حمایت از ســلامت اجتماعی را به صــورت دو فوریتی 

بررسی کرده و اما در نهایت با این درخواست موافقت نکردند.

 جاده چالوس و آزادراه تهران-شمال 
همچنان مسدود است 

مسئول ســالن عملیات مرکز مدیریت راه ها گفت: جاده چالوس و 
آزادراه تهــران - شــمال کمــاکان مســدود اســت و بازگشــایی آن به 

روزهای آینده موکول شده است.
به گزارش ایسنا، در روزهای گذشته و به دنبال وقوع سیلی که هفته گذشته رخ 
داد، هشــت نقطه از جاده چالوس دچار ریزش کوه شــده و گل و لای و ســنگ 
به جاده ریخت و گودالی ۵۰ متری در این جاده ایجاد کرد و منجر به مسدود 
شــدن کامل جاده شــده و از ســوی راهداری اعلام شــد که در ۱۰ روز آینده این 
جاده بسته خواهد بود تا اقدامات ریزش برداری و ایمن سازی آن انجام شود.

در این راســتا ایمان محرابی نیا در گفت وگو با ایســنا گفت: پس از  ســیل هفته 
گذشــته و مســدود شــدن جاده چالوس، این محــور و آزادراه تهران - شــمال 

کماکان مسدود است و بازگشایی آن به روزهای آینده موکول شده است.

رئیس دفتر فرماندهــی معظم کل قوا گفت: 
خودکفایــی و بومــی ســازی موجــب شــده که 
امروز به قدرت بازدارندگی نه در منطقه بلکه 

در جهان رسیده ایم.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهــر، ســردار محمد 
شــیرازی، رئیــس دفتــر فرماندهــی معظــم 
کل قــوا صبح امــروز )دوشــنبه ۲۲ خردادماه( 
در همایــش تبییــن فرمایشــات رهبر معظم 
انقلاب که به میزبانی دانشــگاه هوایی شــهید 

ســتاری برگــزار شــد، گفــت: دانشــگاه شــهید 
اندیشــمندانه  اقدامــات  بنیان گــذار  ســتاری 
و خودکفایــی اســت و اگــر بــه تدابیــر فرمانده 
کل قــوا در همین دانشــگاه توجــه کنیم، تابلو 

پیشرفت کشور مشخص می شود.
وی افــزود: مراســم ۱۹ بهمــن، فرصــت های 
بســیار مغتنمی اســت و مقام معظم رهبری 
هم هر ســال می فرمایند که این مراســم ســر 
جای خود باشــد. ایشــان فرمودنــد ۱۹ بهمن، 

پیش قــراول ۲۲ بهمــن بــوده اســت ولــی بــه 
دفتــر  پرداختیم.رئیــس  کــم  موضــوع  ایــن 
فرماندهــی معظــم کل قوا گفــت: تمام تکیه 
طاغــوت به ارتش بود و وقتــی کارکنان نیروی 
هوایــی بــا امــام خمینــی )ره( دیــدار کردنــد، 
قــدرت طاغــوت شکســت. ایــن دیــدار یــک 
کار انقلابــی بــود. هر ســال ۱۹ بهمن ســرآغاز 
حرکــت ۲۲بهمــن دیگری اســت.رئیس دفتر 
بــه  داد:  ادامــه  قــوا  فرماندهــی معظــم کل 

کلمه کلمه تدابیر و فرمایشــات رهبری در روز 
۱۹بهمن هر سال باید توجه داشت و برای آن 
همایــش برگــزار کــرد و مقاله داد تــا به عمق 
تدابیر ایشــان پی ببریم.ســردار شــیرازی بیان 
کرد: تدابیر رهبر معظم انقلاب، همه جانبه، 
عمیق، مســتند و براســاس مبانی اســت و ما 
باید آنها را درک کرده و اجرا کنیم. از سویی تا 
زمینه اجرای تدابیر نباشد، ایشان به آن اشاره 
نمی کنند. ایشان تاکید دارند در هر کاری باید 
همه جوانب آن دیده شود و کار باید سر وقت 
انجام شــود.وی بــا بیان اینکه پــس از پیروزی 
انقلاب اسلامی، خودکفایی را شروع کردیم و 
ایــن کار از نیروی هوایی آغاز شــد، عنوان کرد: 
قطعات و هواپیما در همین دانشــگاه ستاری 
ســاخته می شــود. خودکفایــی و بومی ســازی 

موجب شــده که امروز به قــدرت بازدارندگی 
نه در منطقه بلکه در جهان رسیده ایم.

رئیس دفتــر فرماندهی معظم کل قوا افزود: 
مطالبــه رهبــر انقلاب این اســت که امــروز به 
توانمنــدی و ظرفیــت خــود بپردازیــم. اتکای 
ایشان به نیروی انسانی است و نیروی انسانی 
مــا در ارتــش بایــد بــه شــهید ســتاری تبدیل 
شــود. این مهم، شــدنی اســت. البته فرمانده 
معظم کل قوا درباره شــناخت توان سربازان 
 وظیفــه نیــز تاکیــد دارنــد. انتظــارات ایشــان 
هــم شــدنی است.ســردار شــیرازی در پایــان 
خاطرنشان کرد: میزان رشد علمی کشور هم 
باید ســرعت گیرد. دشمن هم تلاش می کند 
تا ایرانی پیروز نشود و هرچه ما موفق تر شویم 

دشمن بیشتر مایوس می شود.

سردار شیرازی:

ایران به قدرت بازدارندگی در جهان رسیده  است



صنعت بیمه از جمله نهادهای مادرِ مالی و پشتیبان 
در حوزه ی اقتصادی و اجتماعی هر کشور است. بیمه 
بــه عنوان پشــتوانه حمایتــی در حوزه رفــاه اجتماعی 
و اقتصــادی نقشــی تعییــن کننــده در تنظیــم روابط 
معطــوف بــه آینــده دارد و بــه همین خاطــر اعضای 
تصمیــم گیرنده در این حــوزه از نقش حائز اهمیت و 

تاثیرگذاری برخوردار هستند.
از ســوی دیگــر ایــن صنعت تخصصــی اســت و افراد 
ارشــد تصمیم گیرنده در آن که عموما اعضای هیات 
مدیره شرکت های بیمه گر را تشکیل می دهند باید با 
توجه به تخصص و استقلال رای کافی انتخاب شوند. 
این اســتقلال رای در انتخاب اعضای هیات مدیره ها 
از پایه های اساسی موفقیت، سوددهی و رضایتمندی 

مشتریان در صنعت بیمه است.
متاســفانه تابحــال مــوارد و اخبــار بســیاری دربــاره 
دخالت های سیاســی در بیمه شــنیده شــده است که 
نتیجه ای جز کاهش بهره وری و دلسرد شدن نیروهای 
تخصصی این حوزه نداشته است. در تازه ترین نمونه 
اخبــاری مبنی بــر دخالــت در امور و اختیــارات هیات 
مدیره شــرکت بیمه تجــارت نو به گوش می رســد که 
بی شک نتیجه مطلوبی برای این شرکت موفق بیمه 
گر نخواهد داشت. روایت بدین قرار است که یک مقام 
ارشد پست بانک می گوید از سوی برخی مدیران بیمه 
مرکــزی بــرای تغییر یا انتصاب نماینده پســت بانک 
ایران در هیات مدیره  بیمه تجارت نو لابی های سیاسی 
سنگینی صورت گرفته و آنها  را مجبور کرده اند نماینده 

خــود در هیــات مدیــره بیمه تجــارت نو را بــدون نظر 
تخصصی و اختیارات قانونی خودشان تعیین کنند.

این مقام ارشــد پســت بانک ایــران از رئیس کل بیمه 
مرکزی درخواســت کــرده تا لابی های ســنگین برخی 
مدیران خــاص در بیمه مرکزی را مهار نماید تا توازن 
بخش های اقتصادی بانک و بیمه برهم نخورد، زیرا 
دلیلی ندارد مدیران بیمه مرکزی در عزل و نصب های 

پست بانک هم دخالت و در آن لابی گری کنند.
کــه  می دهــد  نشــان  روشــنی  بــه  گلایه منــدی  ایــن 
دخالت های فراقانونی در امور تخصصی تا چه اندازه 
می توانــد مخــرب باشــد. دخالــت در امــور شــرکت و 
اختیارات هیات مدیره شرکت نه تنها به جایگاه قانونی 
آنهــا خدشــه وارد می کنــد، بلکه نتایج حاصــل از این 
سفارشات ویژه نهایتا در خروجی این شرکت دیده شده 

و به زیان مشتریان خواهد بود.
نکته قابل تأمل اینجاست که بیمه مرکزی که بعنوان 
نهاد ناظر می بایست نمادی از قانون مداری باشد، نه 
اینکه تحت ســفارش یا لابی اقدام به تنظیم و ارســال 
نامه های فراقانونی کرده و مدیران یک نهاد تخصصی 

را تحت فشار قرار دهد.
پیــرو این دخالت ها تنها در یــک هفته، ۳ نامه جهت 
معرفی یک فرد خاص از سوی بیمه مرکزی به بیمه 
تجارت نو ارسال شده است، درحالی که بانک تجارت  
کــه تنهــا یکــی از ســهامداران ایــن مجموعه اســت با 
ارسال درخواست ماده ۹۵  خواستار تسریع در مسئله 
شده است. برابر ماده ۹۵ قانون تجارت، هیات مدیره 

میبایست ظرف بیســت روز نسبت به دعوت مجمع 
با رعایت تشریفات قانونی اقدام کند. همچنین برابر 
مــاده ۹۸ قانون تجارت ؛ هیات مدیره پــس از دعوت، 
بین حداقل ۱۰  تا حداکثر ۴۰ روز فرصت دارد نسبت به 

تشکیل مجمع اقدام کند.
مسئله ای که قانونا در ید اختیارات هیات مدیره شرکت 
اســت و هیات مدیره نیز هیچگونه اقدامی خلاف این 
رونــد انجام نداده اســت که نیازمنــد بارها نامه نگاری 
باشــد. تمامی این هیجانات و فشــارها برای انتصاب 
آقای »بهنام شهریار« است پیشتر در رأی گیری مجمع 
عمومــی بیمه البرز، بعنوان نفر آخــر از ورود به هیات 
مدیــره بازمانــد و حــالا عــده ای در تلاش هســتند آن 
ناکامی را با قرار دادن وی در هیات مدیره بیمه تجارت 

نو از طریق لابی گری، جبران کنند.
بــا توجه به اینکه پســت بانــک ایران تحــت مدیریت 
وزارت ارتباطات اســت، ضروری است این موضوع به 
اطلاع مقامات ارشــد این وزارتخانه برسد تا از فشارها 
بر مدیریت پست بانک برای تسلیم شدن در برابر این 

لابی گری و انتصاب فرد مورد نظر کاسته شود.
در دولــت مردمــی آیت الله رئیســی انتظار این اســت 
که ضابطه قربانی رابطه نشــود و روابط خــارج از روال 
قانونــی از میان برود. اگر رفتارهایی از این دســت باب 
شود، دیگر هیچ تضمینی برای عدم تکرار آنها نیست 
و عملا بیمه ها و بانک های مختلف را به حیات خلوت 
لابی های دوستانه بدل می کند که نتیجه ای جز خسران 

در این حوزه نخواهد داشت.

اقتصادی

صرفــه جویــی در زمــان مهمتریــن مزیــت ایــن 
سامانه است و کمتر از ۱6 دقیقه این فرایند بدون 

حضور در شعبه انجام می شود.
بیمــه پارســیان برای نخســتین بــار، بــا دریافت 
تمامی مجوزهای رسمی از بیمه مرکزی، سامانه 
برخط تعیین مقصر و پرداخت خسارت در بیمه 
های شــخص ثالــث را رونمایی کرد، با اســتفاده 
از این ســامانه کمتر از ۱6 دقیقه خســارت حادثه 

رانندگی پرداخت می شود.
مدیــر بیمه هــای خودرو شــرکت بیمه پارســیان 
جعفــر ســلطانی احمدآبــاد از رونمایی ســامانه 
برخطــی که مزایایی زیادی بــرای طرفین حادثه 
دارد خبــر داده و در تشــریح آن، اظهار کرد: وقتی 
تصادفــی اتفــاق می افتــد، اولیــن کار، تمــاس با 
پلیس اســت. ایــن اقدام، ســبب ایجــاد ترافیک 
شــده و نظم عمومی را بر هم می زند. همچنین 
برای طرفین هم استرس زا و هم وقت گیر است. 
پلیس هم ابتدا به دلیل سد معبر جریمه نقدی 
در نظــر می گیرد؛ ســپس بــه دلیل اینکــه میزان 
خسارت کمتر از ۳۰ میلیون تومان است، می گوید 
که به شرکت بیمه مراجعه کنید و نیاز به کروکی 
نیســت، ولــی با این ســامانه دیگر این دردســرها 
وجــود نــدارد. یعنی نیاز نیســت بــه پلیس زنگ 

بزنند و در انتظار پلیس، سد معبر کنند.
ســلطانی در ادامــه افــزود: لینــک ایــن ســامانه 
بــرای بیمه گزاران بیمه پارســیان ارســال شــده و 
بیمه گزاران با ورود به این لینک اطلاعاتی مانند 
کد بیمه نامه و ملی را وارد می کنند. این ســامانه 
به ســنهاب بیمه مرکزی، راهنمایی و رانندگی به 
جهت دریافت اصالت گواهینامه و اســتعلامات 

مورد نیاز دیگر متصل شده است.
او در خصوص نحوه عملیاتی شــدن این سامانه 

توســط بیمه گزاران تشــریح کــرد: نقشــه راه این 
سامانه در اختیار بیمه گذاران قرار گرفته و طرفین 
حادثــه می تواننــد بــا عکــس گرفتــن، موقعیت 
جغرافیایــی محــل وقــع حادثــه و زمــان آن را 
مشخص کنند. مثلا ســرچهار راه بوده یا از فرعی 
به اصلی و از این گونه موارد در عکس مشــخص 
شــده و بعــد از آن بارگــذاری می کننــد. ســپس از 
مواضع آســیب دیده خودرو هــم تصویربرداری 
کرده و اطلاعات به کارشــناس تصادفات ارســال 
می شود. این کارشناسان مقصر را تعیین می کنند 
و اطلاعات برای دو طرف حادثه ارسال می شود.

ســلطانی در خصــوص اعتراض یکــی از طرفین 
گفــت: اگر به این تصمیــم، اعتراضی وارد شــده 
باشــد به کارشناســان بالاتر ارجاع داده می شــود. 
خســارت های تا ســقف هفت میلیــون تومان در 
حال حاضر با توافق طرفین با این سامانه انجام 
مــی شــود. اگر توافقی صــورت نگیــرد و اعتراض 
همچنــان وجود داشــته باشــد، بــرای اینکه حق 
و حقــوق طرفیــن ضایع نشــود به شــرکت بیمه 

مراجعه می کنند.
مدیر بیمه های خودرو شــرکت بیمه پارسیان در 
خصوص مزیت این سامانه گفت: صرفه جویی 
در زمان مهمترین مزیت است. کمتر از ۱6 دقیقه 
این فرایند بدون حضور در شعبه انجام می شود. 
اســترس دو طــرف را کــم می کنــد. ســبب از بین 
رفتن احتمال دریافت جریمه از ســوی پلیس به 
خاطر سد معبر می شود. البته برای شرکت های 
بیمــه هم به صرفه اســت چرا که هــم در زمان و 
هــم در هزینه ها صرفه جویی می گــردد. یکی از 
مهمترین مزیت این سامانه از بین بردن تخلف 
و تقلب است. چون در لحظه به ثبت وقایع اقدام 

شده است.
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مدیران بانک مسکن، استاندار یزد و مدیران عامل صنایع بزرگ یزد برای تامین مالی 6۰ 
هزار مسکن گرد هم آمدند. سرپرست بانک مسکن  در این نشست گفت: بانک مسکن 
بزرگ ترین و مهم ترین تامین کننده مالی این طرح به شــمار می رود و تا امروز توانسته 

بیش از ۸5 هزار میلیارد تومان تســهیلات پرداخت کرده و بیش از ۲6 هزار پروژه را 
عملیاتی کند. وی در ادامه تصریح کرد: پرداخت این میزان تسهیلات به منابع 

گســترده ای نیاز دارد که عدم دسترسی به آن ها روند تامین مالی پروژه ها را 
دچار اختلال می کند. ازاین رو امروز مهم ترین دغدغه ما در بانک مسکن 

جذب منابع جدید است.

همکاری صنایع بزرگ 
یزد و بانک مسکن 
برای تامین مالی 
مدیرعامل بانک کشاورزی نهضت ملی مسکن

تأکید کرد:
نوآوری، تعهد و 

تلاش مضاعف، 
سرلوحه اقدامات 

دهه پیش رو
فرشــید فــرخ نــژاد ضمن تبریــک فرا 
رسیدن سالروز تأسیس بانک کشاورزی، 
این رویداد را فرصتی ارزشمند برای قدردانی 
از پیشکســوتان و کارکنانــی دانســت که طی 
۹۰ ســال، بذر اعتماد کاشتند و محصول آن 
رضایتمندی مشــتریان این بانک پر افتخار 
اســت. فــرخ نژاد با بیــان این که طــی۹ دهه 
گذشته  کارکنان بانک کشاورزی متناسب با 
شرایط و امکانات زمان خود و با تلاش وتعهد 
به مردم عزیز ایران، رضایت مشتریان به ویژه  
تولیــد کنندگان و فعــالان بخش کشــاورزی 
را فراهــم آوردنــد، افزود: امــروز باید قدردان 
زحمات و تلاش های آنان باشیم و به عنوان 
یک بانک  با قدمت و البته پیشرو، متناسب با 
تحولات حوزه بانکداری و نیازهای مشتریان، 
از تمام ظرفیت های موجود اســتفاده کرده 
و بــا بهره منــدی از ابزارها و زیرســاخت های 
بانکــداری الکترونیــک و توســعه خدمــات 
را  مشــتریان  رضایتمنــدی  غیرحضــوری، 
افزایش دهیم. فرخ نژاد با تأکید بر ضرورت 
افزایش سهم بازار و رسیدن به جایگاه واقعی 
بانک سبز و پر افتخار کشاورزی خاطر نشان 
کرد: به عنوان یک بانک تخصصی و توسعه 
ای و در راســتای ایفــای مســئولیت خــود، با 
تخصیــص بهینه منابــع  بــه افزایش تولید 
بخش کشاورزی بیش از پیش کمک خواهیم 
کرد. وی شبکه گسترده شعب در سراسر کشور 
و نیروی انسانی پرتلاش و توانمند را از جمله 
ظرفیت های ارزشــمند این بانک برای ارایه 
خدمات بانکی به عموم هموطنان دانست و 
گفت: در دهه جدید فعالیت بانک کشاورزی 
و بــا توجه به پیشــرفت های قابــل توجه در 
حوزه فناوری، تلاش خواهد شــد خدمات و 
محصولات جدیدی در دســترس مشتریان 

قرار گیرد.
   

درخشش بانک سپه 
در بین ۳۲ بانک و 

موسسه اعتباری
ثبت رکورد تراکنش های بانکی شبکه 
پرداخت درســال ۱۴۰۱ توسط مدیران 

جهادی و عملگرا بانک سپه شکسته شد.
 ایــن بانــک با کســب اختــلاف مثبــت ۴.۶۱ 
درصــدی بالاتریــن اختــلاف مثبت ســهم 
تعدادی بین سالهای ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ و بیشترین 
اختلاف تعدادی مثبت برای ابزار کارتخوان 
بانــک ســپه  را بدســت آورد.  فروشــگاهی 
همچنین با کســب ســهم ۱۴.۷۳ درصدی 
از بازار بانک های پذیرنده برحســب تعداد 
تراکنش های شبکه پرداخت در ســال ۱۴۰۱، 
در جایــگاه دوم و در زمــره ســه بانــک برتــر 
کشــور قرار گرفت. بر اســاس گزارش سالانه 
شاپرک مربوط به عملکرد شبکه پرداخت 
در ســال ۱۴۰۱ بالــغ بــر ۴۴ میلیــارد تراکنش 
بــا ارزش نزدیــک بــه ۹ هــزار و ۲۶۵ میلیارد 
تومان در شبکه الکترونیکی پرداخت انجام 
شــده و از میان ابزارهایی که شبکه پرداخت 
از آن پشــتیبانی مــی کند، کارت خــوان های 
فروشــگاهی محبوب تریــن ابزار بــا بیش از 
۹۱ درصــد از تراکنش ها هســتند و ابزارهای 
پذیــرش اینترنتــی و موبایلــی در رتبــه های 

بعدی قرار دارند.

. بانــک آینده موفق به 

اخذ مجوز دو صندوق 
سرمایه گذاری شد

موضوع اصلی”صندوق سرمایه گذاری 
املاک و مســتغلات”، خریــد و تملک 
امــلاک مســکونی، اداری و تجــاری اســت. 
“صندوق سرمایه گذاری زمین و ساختمان”، 
نیز منابع خود را صرف تامین مالی پروژه های 
ســاختمانی عظیم می نماید. ایــن بانک با 
هدف توسعه ابزارهای نوین سرمایه گذاری 
و کمــک بــه اقتصــاد کشــور از طریــق مولــد 
سازی دارایی ها، اقدام به اخذ مجوز تأسیس 
و  “امــلاک  ســرمایه گذاری  صندوق هــای 
مســتغلات” و “زمین و ســاختمان” نموده 
اســت.   ایــن صندوق هــا از جملــه ابزارهای 
نوین مالی هستند که به سرمایه گذاران خرد 
این امکان را می دهد تا با حداقل سرمایه، از 
منافع ســرمایه گذاری در املاک و پروژه های 
موضــوع  شــوند.  بهره منــد  ســاختمانی 
امــلاک و  اصلی”صنــدوق ســرمایه گذاری 
مستغلات”، خرید و تملک املاک مسکونی، 
اداری و تجاری است. “صندوق سرمایه گذاری 
زمیــن و ســاختمان”، نیــز منابــع خــود را 
صرف تامیــن مالی پروژه های ســاختمانی 
عظیــم می نماید. هــدف اصلی این نــوع از 
صندوق هــا، حفــظ ارزش دارایی های خرد، 
متناســب با میزان رشــد نرخ مسکن است. 
به همین دلیل می تــوان از ایــن صندوق ها 
بــه عنوان ابــزاری برای پس انــداز تدریجی و 
خرید مســکن اســتفاده نمود. در واقع برای 
افــرادی کــه در پــی تهیــه مســکن از طریــق 
پس انداز مستمر هستند، سرمایه گذاری در 
این صندوق ها سبب می شود سرمایه ی خود 
را از گزنــد کاهش ارزش مصون نگه داشــته 
و از رشــد سرمایه خود، متناسب با تغییرات 
بــازار مســکن اطمینــان حاصل نماینــد. از 
جملــه مزایــای صندوق هــای پیش گفتــه 
می توان به برخورداری از معافیت مالیاتی، 
شــفافیت بالای اطلاعات به ســبب نظارت 
دوره ای و قابلیت نقدشوندگی بالا اشاره کرد 
کــه این صندوق هــا را به یکــی از امن ترین و 
راحت ترین ابزارهای ســرمایه گذاری در بازار 
زمین و ســاختمان تبدیــل می نماید. بانک 
آینده مفتخر است اعلام نماید که ویژگی های 
یاد شده، تنها بخشی از مزایای صندوق های 
پیش گفته را تشکیل می دهد که امید است 
با یاری و حمایت کلیه ی دلسوزان، علاوه بر 
کمک به صاحب خانه شدن سرمایه گذاران، 
گامــی مؤثر در جهــت کوتاه نمودن دســت 
سوداگران بازار مسکن و پویایی هرچه بیش تر 

این بازار بردارد.

JOMLEH
 کشور فقط 

به یک میلیون تن برنج 
وارداتی نیاز دارد

 وضعیت بازار گوشت
 قرمز شد
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معاون سابق فناوری بانک مرکزی گفت: بانک ها 
همواره به دنبال جذب منابع بیشتر هستند و برای 
دســتیابی به این هدف اقدامات بســیاری از جمله 
حذف کارمزد در شبکه پرداخت را انجام دادند که 
به نوبه خود موجب شکل گیری رقابت ناسالم بین 
آن ها شــده اســت. ناصر حکیمی در پاسخ سوالی 
مبنی بر اینکه اصلاح نظام کارمزد در کشــور تا چه 
میزان ضروری است، اظهار کرد: در شبکه پرداخت 
۱۰ میلیــون پایانه  داریم که بیش از ۴۰ هزار میلیارد 
تومــان ســرمایه گذاری در آن صورت گرفته اســت. 
هزینه نگهداری این شبکه در سال حدود ۲۰ درصد 
و میزان استهلاک آن نیز ۲۰ درصد است. بنابراین 
سالانه ۱۶ هزار میلیارد تومان هزینه سرپا ماندن آن 

بدون توسعه آتی است.
وی افزود: در سال های گذشته با ناترازی بانک ها و 
مشکلات پیش آمده برای آن ها به لحاظ سودآوری 
و هزینه کرد از محل ســود و زیان شان این نگرانی را 
درپی داشته است که آیا می توان این شبکه را مثل 
گذشته سرپا نگه داشت یا خیر؟ واقعیت این است 
که هزینه های نگهداری شــبکه باتوجه به شــرایط 

پیش آمده برای بانک ها دیگر ممکن نبود.
حکیمی با تاکیــد بر این که ضروری بود بخشــی از 
هزینه هــای نگهــداری شــبکه پرداخــت را ذی نفع 
نهایــی پرداخــت کند نــه بانک هــا، تصریــح کرد: 
خوشــبختانه در نهایت بانک مرکــزی با همکاری 
ســایر بانک ها به این جمع بندی رســید که بخشی 
از هزینه های نگهداری شــبکه پرداخت از پذیرنده 

دریافت شــود. به گفته معاون سابق بانک مرکزی 
اگر این اتفاق رخ نمی داد شــبکه پرداخت در کشور 
روزبه روز کهنه تر و فرسوده تر می شد و خدمات آن 
رونــدی نزولی به خــود می گرفت، بنابراین کمکی 
که اصناف و دارنــدگان کارت خوان ها در این زمینه 
می کنند، کمکی در راستای بهبود وضعیت شبکه و 

سرویس دهی آن است.
این کارشــناس ارشــد امور بانکــداری در پاســخ به 
ایــن ســوال کــه اصــلاح نظــام کارمزد چــه کمکی 
به بهبــود کیفیــت خدمات دهی شــبکه پرداخت 
می کند، خاطرنشان کرد: کارمزدی که به عنوان پول 
جدید وارد اکوسیســتم پرداخت می شود به منزله 
ســرمایه گذاری جدید بــرای نوآوری، به  روزرســانی 
ابزارهــای جدیــد پرداخــت اســت.  از  و اســتفاده 
بنابراین به باور من کارمزد یک سرمایه گذاری برای 
نگهداری و توسعه شبکه پرداخت است. حکیمی 
ادامه داد: پول اصناف در شبکه بانکی است و برای 

آن ها تفاوتی نمی کند پولشان در کدام بانک باشد. 
اما رقابت ناســالمی بین بانک ها برای رسوب پول 
شــکل گرفته اســت که باعث می شــود هزینه های 
شــبکه بانکی بالا برود. یکــی از هزینه ها هم حذف 
کارمزد بود. در بانک ها گمان می رفت رسوب گذاری 
پول جــذاب اســت و لــذا کارمزد به ســمت حذف 
شــدن رفت اما در واقعیت پول در سیســتم بانکی 

در جریان است و رسوب آن عملا بی معنی است.
وی گفت: بانک ها ســال ها بابت اســتفاده از شبکه 
پرداخت یارانــه داده اند، ولی اکنون منابع آن ها به 
پایان رسیده است و توان دادن یارانه بیش از این را 
ندارند. به همین دلیل قرار است بخشی از یارانه ای 

که به سیستم پرداخت داده شده، را کنار بگذاریم.
معاون سابق بانک مرکزی در پاسخ به این سوال که 
اصلاح نظام کارمزد در پرداخت کارتی چه تاثیری 
در بهبود ارائه خدمات به پذیرنده ها می کند، گفت: 
اولین فایده آن بهبود وضعیت صورت سود و زیان 
و ترازنامه شــرکت های پرداخت اســت. وضعیت 
اقتصادی ســال های اخیــر موجــب زیان دهی این 
شــرکت ها شــده و زیان دهــی و ورشکســتی ایــن 
شــرکت ها به معنــی از کار افتــادن کارتخوان ها در 

سراسر کشور است.
وی بــا تاکیــد بر اینکــه اصلاح نظــام کارمزد باعث 
تقویــت بنیــه شــرکت های پرداخــت الکتروینــک 
می شــود، اظهــار کــرد: حتــی می تــوان امیــدوار به 
سرویس دهی بیشتر آن ها و معرفی ابزارهای جدید 

از سوی آن ها بود.

کارتخوان

 کاهش نرخ ارز
 در بازار غیررسمی در 
سودآوری شرکت های 

بورسی تاثیری ندارد

 ایران و ونزوئلا 
 چند قرارداد نفتی 

امضا کردند

گزارش جمله از دخالت در امور و اختیارات هیات مدیره شرکت بیمه تجارت نو؛

 لابی گری سیاسی بیمه مرکزی 
برای انتصاب مدیری خاص

مدیر بیمه های خودرو بیمه پارسیان خبر داد:

 رونمایی از سامانه 
تعیین مقصر و پرداخت خسارت 

برخط زیر16 دقیقه

معاون سابق بانک مرکزی:  

اجرای طرح کارمزد مانع تعطیلی کارتخوان هاست

با 187 رای موافق نمایندگان مجلس؛

علی آبادی وزیر صمت شد
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وضعیت بازار گوشت، قرمز شد
    بازار گوشت نا به سامان تر از گذشته شده و با وجود کاهش 
قیمــت دلار و طــلا در این بخش از بازار شــاهد افزایش 
قیمت ها هســتیم. هر کیلو گوشــت گوســفندی )ران( از 
۴۸۵ هــزار تومــان در پایان هفته گذشــته در ابتدا هفته 
جــاری بــه ۵۰۰ هــزار تومان رســیده اســت. همچنین هر کیلو گوشــت 
گوساله کم چربی از ۳۹۰ هزار تومان به ۴۰۰ هزار تومان در قصابی های 

مرکز شهر رسیده است.

بازار گوشت مرغ هم با وجود عدم تغییر قیمت، بالاتر از نرخ مصوب 
۷۳ هزار تومان عرضه می شــود. پروتئین فروشــی های مرکز شــهر هر 
کیلو گوشت گرم مرغ را ۸۴.۸۰۰ هزار تومان به فروش می رسانند این 
در حالی اســت که تنوع قیمتی در این بازار بالاســت. سینه مرغ بدون 
اســتخوان بیش از ۹۰ هزار تومان و گوشت مرغ بدون کمر نیز ۷۴.۸۰۰ 

هزار تومان قابل خرید برای شهروندان است.

قیمت لبنیات نســبت به هفته گذشــته در برخــی اقلام تغییر قیمت 
داشــته و بدون اعلام رسمی از سوی متولیان دولتی تغییرات در حال 
انجام اســت بــه طوری کــه بعضی محصــولات برخی برندهــا مانند 

ماست همزده با نرخ ۱۱۵ هزار تومان عرضه شده است.

گفتنی اســت بخــش اعظمی از کالاهای اساســی اعم از انــواع روغن و 
لبنیات معاف از مالیات ارزش افزوده هستند.

قیمت بخــش زیادی از صنایع غذایی تغییر کرده اما وارد بازار نشــده 
اســت زیــرا همچنان محصــولات تولید شــده با قیمــت قبــل در بازار 
موجــودی دارنــد. با کاهش آمــار تقاضا برخــی تولیدکنندگان بعضی 
اقــلام را با تخفیف هــای ویژه عرضه می کنند. به عنوان مثال نرخ پنیر 
یکی از برندها با وجود اینکه ۶۵ هزار تومان قیمت زده شــده به مبلغ 

قبل یعنی ۶۱ هزار تومان به فروش می رسد.

حبوبات تنها بازاری اســت که در ۲ ماه اخیر نوســان قیمتی نداشته که 
دلیل آن هم گرمای هوا و احتمال فاسد شدن این محصولات است.

ایران و ونزوئلا چند قرارداد نفتی 
امضا کردند

  وزارت نفــت اعــلام کرد: ایــران و ونزوئلا همزمان با ســفر 
رئیس جمهوری به سه کشور آمریکای جنوبی در زمینه 
توســعه میدان هــا و پایانه هــای نفتی، احیــای ظرفیت 
پالایشی و پتروشیمی چند قرارداد همکاری امضا کردند.

همکاری هــای نفتی ایــران و ونزوئلا همزمان بــا روی کار آمدن دولت 
ســیزدهم رونق بیشــتری گرفته اســت. ایــن همکاری ها که از پارســال 
بــا امضــای قــرارداد اولیــه بــرای توســعه پالایشــگاه های این کشــور با 
دانــش فنی و تجهیزات ایرانی وارد مرحله ای تازه شــد، اکنون با ســفر 
ســیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهوری، و امضای چند سند همکاری 

توسعه می یابند.

ایران و ونزوئلا در جریان این سفر، چند قرارداد نفتی در زمینه توسعه 
میدان ها و پایانه های نفتی، احیای ظرفیت پالایشگاهی و پتروشیمی 

امضا کردند.

ایــران و ونزوئــلا در مجموع حــدود ۴۰ درصد از ذخایــر نفت جهان را 
در اختیــار دارند اما هر دو کشــور با تحریم های یک جانبه آمریکا علیه 

صنعت نفت روبه رو هستند.

بــا وجود ایــن تحریم ها، ایــران توانســته ۸۵ درصد از تجهیــزات لازم 
برای صنعت نفت را بومی ســازی کند تا افــزون بر تأمین نیاز داخلی، 
در صــادرات خدمــات فنی و مهندســی به کشــورهای منطقــه و دیگر 

کشورهای نفتی از جمله ونزوئلا وارد شود.

کاهش نرخ ارز در بازار غیررسمی 
در سودآوری شرکت های بورسی 

تاثیری ندارد
     یک کارشناس ارشد بازار سرمایه در مورد تاثیر ریزش نرخ 
ارز در بازار آزاد غیر رسمی، گفت: نرخ ارز در بازار آزاد در 
سودآوری و صورت های مالی شرکت های بورسی لحاظ 
نمی شــود و مبنــای شناســایی درآمــد ارزی حاصــل از 
فروش در نمادهای صادراتی محور بازار ســهام بیش از ۴۰ هزار تومان 

نیست.

»سیاوش وکیلی« در رابطه با افزایش هیجانات منفی در بازار سرمایه 
و نوســان اخیر بازار بازار، اظهار کرد: پس از برگزاری موفق پانزدهمین 
نمایشــگاه صنعــت مالی و اســتقبال کم ســابقه فعــالان بــازار از آن، 
شــروع معاملات هفته ســوم خــرداد ماه با افت قابل توجه شــاخص 
کل و کاهش معنی دار حجم معاملات همراه بود که موجب تعجب 
بسیاری از سرمایه گذاران شد، مسئله ای که دلایل آن را می توان کاهش 

نرخ ارز در بازار آزاد غیر رسمی دانست.

وی خاطرنشــان کرد: در بحث کاهش نرخ آزاد ارز باید به این موضوع 
توجه کرد که اکنون مبنای شناســایی درآمــد ارزی حاصل از فروش در 

نمادهای صادراتی محور بیش از ۴۰ هزار تومان نیست.

وکیلــی با بیان اینکه درآمد شــرکت ها بــر مبنای نرخ دلار در بــازار آزاد 
غیررســمی تعیین نمی شــود، اعلام کرد: کاهش نرخ ارز در بــازار آزاد 
غیررسمی تأثیری بر درآمد این صنایع بورسی نداشته و تحلیل کاهش 
نــرخ ارز در مرکز مبادله ارز و طلای ایران ناشــی از کاهــش نرخ ارز بازار 
آزاد غیررسمی هم موضوعیتی و تاثیری در سودآوری شرکت ها ندارد.

این کارشــناس ارشــد بازار ســرمایه تاکید کرد: از ســوی دیگر با کاهش 
نرخ ارز در بازار آزاد غیررسمی، عملاً بهای تمام شده کالاهای وارداتی 
کاهش یافته و به مرور موجب سودآوری صنایع ریالی محور و وارداتی 

از جمله خودرویی ها، دارویی و بانکی خواهد شد.

وی گفــت: متأســفانه سیاســت های قیمت گــذاری دســتوری ضمــن 
بــورس کالا، موجــب زیان ســازی  متوقف ســازی عرضــه خــودرو در 

خودروسازان براساس گزارشات منتشره در کدال شد.

سند ملی آب در بخش کشاورزی 
اجرایی می شود

  تفاهــم  نامه اجرای ســند ملی آب کشــور بــه منظور ایجاد 
وحدت رویه در بهره برداری از ســامانه نیاز آب و توسعه 

آن در بخش کشاورزی منعقد شد.

در نشست روز دوشنبه تفاهم نامه ای بین صفدر نیازی 
معــاون آب و خــاک وزارت جهــاد کشــاورزی و هادی اســدی رحمانی 
رییس موسسه تحقیقات خاک و آب کشور به منظور اجرایی کردن سند 

ملی آب کشور منعقد شد.

انعقاد این تفاهم نامه، به منظور ایجاد وحدت رویه در بهره برداری از 
سامانه نیاز آب و توسعه آن و با توجه به ابلاغ سامانه نیاز آب به عنوان 
سامانه مرجع تعیین نیاز آبی گیاهان زراعی و باغی کشور و در راستای 

همکاری مشترک در اجرایی کردن سند ملی آب کشور انجام گرفت.

صفدر نیازی معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی در این نشست، 
ضمن استقبال از تفاهم نامه مذکور گفت: با توجه به اهداف سند ملی 
آب کشور، امضای این تفاهم نامه گامی بلند برای اجرایی کردن آن به 
شمار می رود. هادی اسدی رحمانی رییس موسسه تحقیقات خاک و 
آب کشور نیز با اشاره به اهمیت موضوع بیان کرد: لایه های اطلاعاتی 
مهم برای پشتیبانی از اجرای سند ملی آب در موسسه وجود دارد و این 

مولفه ها برای همکاری بسیار دارای اهمیت است.

اخبــاریادداشت

نماینــدگان  موافــق  رای   ۱۸۷ بــا  علی آبــادی«  »عبــاس 
مجلس بعنــوان وزیر صنعــت، معدن و تجــارت انتخاب 

شد.
در جلســه علنــی روز )سه شــنبه، ۲۳ خرداد مــاه( مجلس 
شــورای اســلامی، صلاحیــت و برنامه هــای عبــاس علــی 
آبــادی وزیر پیشــنهادی صنعت، معدن و تجــارت دولت 

سیزدهم مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
در نهایــت محمدباقــر قالیبــاف رئیــس مجلــس شــورای 
اســلامی در ایــن نشســت نتیجــه رأی نماینــدگان بــه وزیر 
پیشــنهادی را قرائــت کــرد کــه براســاس آن نماینــدگان 
مجلس با ۱۸۷ رأی موافق، ۵۸ رأی مخالف، ۸ رأی ممتنع 
و ۲ رأی باطلــه از مجمــوع ۲۵۵ نماینده حاضر در صحن، 

تصدی وزارتخانه صمت را به علی آبادی سپردند.

برنامــه پیشــنهادی وزارت صمــت مبتنی بر توســعه   
صادرات محور است

»عبــاس علی آبــادی« در مراســم رأی اعتمــاد بــه وزیــر 
پیشــنهادی صمت در مجلس شــورای اسلامی افزود: این 
اســتراتژی های مهــم در برنامه هــای قبلی ایــن وزارتخانه 
نبوده است که شامل راهبردهای مهم و با ارزشی می شود 
کــه از جملــه آنها حمایــت از تولید مشــترک بــا برندهای 

معتبر بین المللی است.
توســعه  برنامــه،  ایــن  دوم  اســتراتژی  بیان داشــت:  وی 
زیرســاخت ها از طریــق دیپلماســی سیاســی و اقتصــادی 

است و باید به سمت یک ساختار ژئواکونومیک برویم.
علی آبادی ادامه داد: ما باید بتوانیم با کشــورهای منطقه 
و همسایه از جمله روسیه، عراق، کشورهای حاشیه خلیج 
فــارس، پاکســتان، افغانســتان، ســی. آی. اس و غیره یک 
ارتبــاط ارگانتیک و اقتصادی- صنعتی برقــرار کنیم تا در 
زمینه هــای مختلــف از جمله خودرو، برنــج، گندم و غیره 

به انجام مراوادات و تجارت بپردازیم.
وزیــر پیشــنهادی صمــت بــر لــزوم بازآفرینــی و اصــلاح 
حکمرانــی بــا تمرکــز بــر تنظیم گــری و نظــارت تاکید کرد 
و گفــت: یکــی از راهبردهــای اصلــی جمهــوری اســلامی، 
کاهــش تصدی گــری دولــت اســت و از جملــه در صنعت 
خودروســازی بایــد بتوانیم تا آنجا که امــکان دارد و عقلی 
اســت، از تصدی گری هــا بکاهیــم تــا فضــا بــرای اعمــال 

مدیریت بهتر و تسهیل گری فراهم شود.
وی، استراتژی دیگر پیش بینی شده در این برنامه را ایجاد 
زنجیــره ارزش برشــمرد و ادامــه داد: مــا هنــوز در برخــی 
کالاها درحال خام فروشــی هستیم و زنجیره پایین دست 
راه اندازی نشده است. این مهم به ویژه در صنایع معدنی 

مکورد توجه ویژه قرار خواهد گرفت.
علی آبادی همچنین بر حمایت از نوآوری و فعالیت های 
نوآورانــه بــا تمنرکز بر تحــول دیجیتال تاکید کــرد و اظهار 
داشت: جهان به زودی از انقلاب صنعتی چهارم نیز عبور 
خواهد کرد و بر انقلاب صنعتی پنجم متمرکز می شود که 
با محوریت هوش انسانی و تجهیزات رباتیک است، اما ما 

هنوز اندرخم برقی سازی هستیم.
وی اضافه کــرد: بنــده به طور حتم به ایــن موضوع و برقی 
شدن خودروها توجه خواهم کرد، زیرا »خودروهای آینده 
اکنون خودروهای روز شده اند« و معتقدم از محل قوانین 
و مقــررات وضــع شــده موجــود می تــوان نیــاز مالــی ایــن 

پروژه ها را تأمین کرد.
وزیــر پیشــنهادی صمــت همچنیــن بــر لــزوم اســتفاده از 
ابزارهــای تأمیــن مالی بــرای بنگاه های تولیدی و توســعه 
ســرمایه گذاری هــای داخلی و خارجی تاکید کــرد و یادآور 
شــد: یکــی از مشــکلات جــدی صنعــت، موضــوع تأمین 
 مالی است و بسیاری پروژه ها از عدم تأمین مالی مناسب 

رنج می برند.
وی دلیــل طولانــی شــدن اجــرای طرح هــای نیروگاهــی 
هماننــد کرخــه و کارون ۳ را عــدم تأمیــن مالی بــه موقع 
برشــمرد و گفــت: بایــد بــرای هــر طرحــی، مــدل مالــی 
مربوطــه طراحی و تهیه شــود و در این راســتا باید بتوانیم 
از ســرمایه های خــرد مردمی و ظرفیت های بازار ســرمایه 

استفاده کنیم.
علی آبادی خاطرنشــان کرد: نیروگاه هایــی همچون پرند، 
فردوســی و عســلویه، محصــول همین شــیوه تأمین مالی 
اســت و در کنــار آن باید از ســایر ابزارهــا از جمله صکوک، 

اوراق قرضه و غیره سایر شیوه های جدید استفاده کنیم.
وی به وجود شــهرک های صنعتی متعدد تأســیس شــده 

در کشــور اشــاره کــرد که فعال نیســتند و دلیــل آن را عدم 
تناسب ساخت آنها با پتانسیل های منطقه عنوان کرد و 
گفت: باید بتوان به نحوی این شــهرک ها را با هم تجمیع 
کرد و شــرکت های مادر را تقویت کرد تا در برابر طوفان ها 

و فشارها مقاوم باشند.
وزیر پیشــنهادی صمت تصریح کرد: باید در حوزه تجارت 
کارهای زیادی انجام شــود و ابتدا باید بپذیریم که بتوانیم 

در یک سیستم کار کنیم و نه به تنهایی.
وی ادامه داد: باید وزارتخانه های مرتبط دســت به دســت 
هــم بدهند و تحت یک حکمرانی واحد هماهنگ باشــند 
تا زنجیره ای از مدیریت اســتراتژیک و ارزش افزوده شکل 

گیرد.
علــی آبــادی همچنیــن بــر لــزوم اصــلاح ســاختار تاکیــد 
کــرد و آن را اساســی و درســت برشــمرد و اظهــار داشــت: 
توســعه عرضــی در صف و ســتاد درســت نیســت. در این 
راســتا ساختار را به درســتی توسعه خواهیم داد تا نیازمند 

تغییرات پیاپی نداشته باشد.
وی، زنجیــره تولیــد تــا مصرف را نیز بســیار مهــم ارزیابی 
کرد و گفت: در ســال های گذشــته همواره از لزوم افزایش 
صــادرات غیرنفتــی و تنــوع بخشــی به آن صحبت شــده، 
اما کمتر عمل شــده اســت و مــا به شــدت روی آن تمرکز 

خواهیم کرد.
وزیــر پیشــنهادی صنعــت، معــدن و تجــارت ادامــه داد: 
امــروز جمهــوری اســلامی ایــران بــه همســایه قدرتمنــد 
شــمالی خود توربین صادر می کند که یک کالای راهبردی 
اســت، همچنین در طرح های بزرگ متعدد در اندونزی، 
عــراق، عمــان و دیگــر کشــورها به صــورت رقابتــی برنده 
 شــده ایم و تفکر »ما می توانیم« که تفکر درســتی اســت را 

پیاده کردیم.
بــا  از ســرمایه گذاری خارجــی  بــر جــذب و حمایــت  وی 
بهره گیــری از دیپلماســی اقتصــادی به عنــوان یکــی دیگر 
از اســتراتژی های برنامــه خــود تاکیــد کــرد و بیان داشــت: 
ایــن مهــم نیز در ســال های گذشــته کمتر بــه آن پرداخته 
شــده و در شــرکت بزرگــی همچــون مپنــا بــه آن عمــل 
کردیــم، بــه طوری کــه با صــادرات توربیــن گازی و ژنراتور 
 که دســت کم ۴۰۰ شــرکت و فعالیت به آن وابســته است، 

تاریخ ساز شدیم.

لزوم توسعه پیمان های تجارت آزاد و منطقه ای  
علی آبــادی همچنیــن بــر طراحــی و توســعه پیمان هــای 

تجــارت آزاد و منطقــه ای تاکیــد کرد و گفــت: این موضوع 
همانطــوری که راهبرد دولت ســیزدهم بــوده باید تقویت 
شــود کــه گذرگاهی بــرای اقتصاد و صنعت کشــور اســت و 
باید بتوانیم از مزیت رقابتی بسیاری محصولات مان برای 

حضور در بازارهای منطقه استفاده کنیم.
وی در ادامــه، توجه به مناطــق محروم را آرمان جمهوری 
اســلامی و امــام راحــل توصیــف کــرد و اظهــار داشــت: با 
اســتفاده از الگوهای درســت و انجام نظارت با اســتفاده از 

قوانین و مقررات در این مسیر گام برخواهیم داشت.
وزیر پیشــنهادی صمت خاطرنشــان کرد: در مناطق کمتر 
برخــوردار فقط به دنبال اشــتغالزایی نیســتیم، بلکه باید 
مراقب باشــیم محیط زندگی مردم آلوده نشــود و محیط 
زیســت آســیب نبیند که در این صورت به معنای افزایش 

محرومیت خواهد بود.

صنعت خودرو نیازمند طرح جامع است  
وی، صنعــت خــودرو را نیازمنــد طرحــی جامع برشــمرد 
و گفــت: ایــن طــرح نیز تقدیــم کمیســیون های تخصصی 
مجلــس خواهــد شــد و معتقــدم می تــوان مشــکلات این 

صنعت را حل و فصل کرد.
علی آبــادی افــزود: در تعامــل با دیگر کشــورها، بــا انجام 
و همچنیــن همکاری هــای  به موقــع  و  واردات هوشــمند 
تخصصــی بــا بنگاه هــای بــزرگ می تــوان تولید مشــترک 

داشت و به انجام صادرات پرداخت.
وی اضافه کــرد: همچنین باید تولید خودرو را افزایش داد 

تا قیمت ها کاهش یابد.

نیروی انسانی متخصص، بزرگترین سرمایه کشور  
وزیــر پیشــنهادی صمــت همچنیــن بــر لــزوم اســتفاده از 
نیروهــای ارزنــده تاکیــد کــرد و گفــت: بزرگتریــن ســرمایه 
هــر کشــور، نیــروی انســانی متخصــص اســت و بایــد بــا 
شایسته گزینی، شــرایط لازم برای جذب نخبگان را فراهم 
کــرد. وی گفــت: اینجانب بر تدیــن، انقلابی گری و در عین 

حال تخصص نیروها تاکید دارم.

برنامه تهیه شده مبتنی بر اسناد بالادستی است  
علــی آبــادی تصریح کــرد: برنامه پیشــنهادی تهیه شــده 
هیچ مغایرتی با اسنتاد بالادستی نظام ندارد. در تهیه این 
برنامه توجه کردیم که انتظار رهبر معظم انقلاب، مردم، 
قانــون، گام دوم انتقــلاب و غیره چیســت و از لابه لای این 

اســناد، انتظــارات از وزارت صمــت را اســتخراج کردیم تا 
نقشه راهبردی درست و قابل اتکا به ما بدهد.

وی در عیــن حال گفت: اکنون ســند مقدماتی خوبی تهیه 
شده که تلاش می شــود با کمک نمایندگان مجلس آن را 

تکمیل کنیم.
وزیر پیشــنهادی صمت، محدودیــت در تأمین آب و برق 
را یکــی از مشــکلات اصلی امروز صنایع کشــور عنوان کرد 
و افــزود: در تأمین انــرژی مورد نیاز، خــود صنایع نیز باید 
به مشــارکت بپردازند که این راهبرد مدتی است که شروع 
شــده اســت و در تلاشیم با استفاده از پســاب، بازچرخانی 
آب، انرژی های تجدیدپذیر و به ویژه افزایش بهره وری، به 

رفع ناترازی ها در این زمینه بپردازیم.
عبــاس علی آبــادی، )زاده ۱۳۴۰، اراک( اســتاد دانشــگاه 
و مدیــر ارشــد اجرایــی ایرانی اســت و همــه وی را بــا مپنا 

می شناسند.
او فارغ التحصیــل کارشناســی مکانیک دانشــگاه صنعتی 
شــریف و کارشناسی ارشــد مکانیک دانشگاه تهران بوده و 
دکتــرای خود را از دانشــگاه خواجه نصیرالدین طوســی با 

رشته کنترل گرفته است.
علی آبادی، اســتادیار دانشــگاه امام حســین بوده و مدتی 
نیز ریاســت دانشگاه صنعتی مالک اشــتر را عهده دار بود، 
البتــه وی بیشــتر ترجیــح داده اســت در صنعــت و بخش 

اجرایی فعالیت کند.
از جهــاد  وی فعالیت هــای اجرایــی و مدیریتــی خــود را 
ســازندگی شروع و ســپس به وزارت نیرو رفت و در بخش 
پروژه هــای برق آبــی وزارت نیــرو ادامــه فعالیــت داد و در 
بخش مدیریتی پروژه های ســد و نیروگاه کرخه و کارون ۳ 

حضور داشت.
علی آبادی، سوابق اجرایی بسیاری در هر دو بخش دولتی 
و خصوصــی دارد کــه از آن جملــه می تــوان بــه فعالیــت 
به عنــوان معــاون بــرق و انــرژی وزارت نیــرو، مدیرعامل 
شــرکت توســعه منابع آب و نیروی ایران، مجری بسیاری 
از طرح هــای صنعتــی بــرای صنایع مختلف اعــم از نیرو، 
معــادن، فلــزات، نفت، گاز و پتروشــیمی، ریلــی، هوایی و 
غیــره و همچنیــن رئیــس هیأت مدیــره و مدیرعامل گروه 
بــزرگ صنعتــی مپنــا برای مــدت بیــش از ۱۵ ســال - که 
این سال ها مقارن با رشــد فزاینده این گروه صنعتی بوده 

است- اشاره کرد.
وی در دی ۱۳۸۸ از وزارت نیرو به گروه مپنا رفت و در ۱۵ 
سال گذشــته نیز در همین شــرکت به فعالیت و مدیریت 
مشــغول بــوده اســت؛ شــرکت مپنــا در زمــان مدیریــت 
علی آبــادی روند صعودی و روبه رشــد را طی کرده اســت 
به طوری که امروز یکی از شرکت های حائز رتبه در صنایع 

پیشرفته جهانی است.

محســنی بندپــی : وزیــر پیشــنهادی صمت حمایت   
فراکسیون مستقلین ولایی مجلس را کسب کرد

ســخنگوی فراکسیون مســتقلین ولایی مجلس با اشاره به 
نشستی با موضوع بررسی صلاحیت علی آبادی به عنوان 
وزیــر پیشــنهادی صمت خبر از حمایت این فراکســیون از 

برنامه های وی با اکثریت آرا داد.
محمدعلــی محســنی بندپــی نماینــده مــردم چالــوس، 
نوشــهر و کلاردشت در مجلس شــورای اسلامی بر همین 
اســاس تصریح کرد: در این نشست اعضای فراکسیون به 
ویژه آنهایی که عضو کمیســیون های تخصصی اقتصادی 
و صنایــع و معــادن بودند، نظرات موافــق و مخالف خود 

را با برنامه های ارائه شده وزیر پیشنهادی مطرح کردند.
وی افــزود: بــا توجــه به تعاملــی که ایشــان بــا نمایندگان 
داشــت، اعضای فراکســیون برای به ثبات رساندن وزارت 
صمت به عنوان یکی از مهم ترین وزارتخانه های دولت، 
با اکثریت آرا به حمایت از دکتر علی آبادی توانســت رأی 
دادند که امیدواریم وی با پشــتوانه خوبی از سوی مجلس 

در این وزارتخانه مستقر شود.
ســخنگوی فراکســیون مســتقلین ولایــی مجلــس شــورای 
اســلامی در پایــان خاطرنشــان کــرد: موضــوع دیگــر ایــن 
جلســه بحث معیشــت و مســائل کمبــود آرد و صف های 
طولانی توزیع نان در شهرستان ها بود که انعکاس خوبی 
نداشــت و مردم ناراضی بودند. در این خصوص ســامانه 
توزیع آرد با مشــکل مواجه شــده که باید ســاماندهی شود 
چــرا کــه دون شــأن نظــام اســت که مــردم در صــف های 

طولانی نانوایی بایستند.

واردات برنج

مصــرف ســرانه هــر فــرد ۳۷ تــا ۴۰ کیلوگــرم برنج 
است که باتوجه به آمار جمعیت سالانه ۳ میلیون 
و ۲۰۰ هــزار تن برنج نیاز بــوده که باید یک میلیون 

تن برنج وارد شود.
افــت بازار تقاضا با کاهش قدرت خرید مردم رفته 
رفته روند تولید را تهدیــد می کند. زمانی مازاد نیاز 

بازار در بخش تولیــد رضایت بخش خواهد بود که 
محصولات ســهمی در بازار جهانی داشــته باشند. 
امــا اقتصــاد ایــران بیمار بــوده و هزینه تمام شــده 
رقابتی نیســت. »قیمــت«، »کیفیت« و »خدمات« 
مؤلفه های مهم برای حضور در بازار جهانی بوده و 
خلأ هر یک تهدیدی برای حذف حتی برندهای به 

نام جهانــی خواهد بود. وضعیت اقتصادی کشــور 
به گونه ای اســت که ســال به ســال بازارها با کاهش 
تقاضا مواجه شــده به طوری کــه کالاهای با قیمت 
بــالا نظیــر کفــش چرمــی، برنــج ایرانــی و… بــازار 

حداقلی در داخل دارند.
بسیاری از تولیدکنندگان از افت ۲۵ تا ۳۵ درصدی 
بــازار تقاضــا ســخن می گوینــد و تأثیری کــه کاهش 
قــدرت خرید مــردم حتی در بازار کالاهای اساســی 
داشــته اســت. امروز صحبت از ۵۰ تــا ۶۰ درصدی 
دپــو برنــج داخلــی در انبارها اســت. قیمــت تمام 
شــده بالا و کاهش سطح درآمد جامعه سبب شده 
تا برخی محصولات بدون بازار تقاضا از بین بروند. 
در همیــن راســتا نماینــده مــردم آمــل در مجلس 
شــورای اســلامی در خبــری اعــلام کــرد، بــا توجــه 
بــه مشــکلات به وجــود آمــده در ۱۰ ماه گذشــته در 
حوزه بــازار برنج، مجلس از طریــق رئیس جمهور 
و معــاون اول پیگیری هــای بســیاری داشــت و در 
نهایت معاون اول رئیــس جمهوری با قید فوریت 
پشــتیبانی  و  دفــاع  وزارتخانه هــای  تــا  داد  دســتور 
آمــوزش  و  درمــان  بهداشــت،  مســلح،  نیروهــای 
پزشکی و علوم، تحقیقات و فناوری اقدام به خرید 

برنج باقی مانده در انبارهای کشاورزان کنند.
تولیــد برنج داخل چقدر اســت و بازار به چه مقدار 
برنج نیاز دارد؟ ســیدعلی طاهری، رئیس اتحادیه 
برنــج فروش هــای بابــل در این باره بــه مهر گفت: 
بر اســاس آمار منتشر شــده، سال گذشته ۲ میلیون 
و ۲۰۰ هــزار تن برنج تولید شــد. البتــه میزان تولید 
بســتگی زیادی به شــرایط جــوی کشــور دارد و آمار 

ســالانه تولیــد با توجــه به شــرایط اقلیمــی ممکن 
است در شــرایط مطلوب و با میزان بارش مناسب 
آمــار ۲۰ درصــد بالاتــر از پیــش بینی ها باشــد و در 

شرایط کم بارشی همین میزان پایین تر.
وی درباره میزان نیاز بازار کشور اظهار کرد: مصرف 
سرانه هر فرد بین ۳۷ تا ۴۰ کیلو گرم است. با توجه 
بــه آمار جمعیت ســالانه حــدود ۳ میلیــون و ۲۰۰ 
هــزار تن برنج نیاز بوده که بــا توجه به میزان تولید 
کشــور، یک میلیون تن باید وارد شود. اما متأسفانه 

آمار واردات سال گذشته ۲ برابر این عدد بود.
وی تصریح کرد: بر اساس آمار گمرکات کشور سال 
گذشــته حــدود یــک میلیــون و ۸۰۰ هزار تــن برنج 
وارد شــد و یکــی از دلایلــی کــه باعث شــد تــا برنج 
داخلی با کاهش تقاضا مواجه شود همین امر بود.

رئیس اتحادیه برنج فروشان بابل درباره وضعیت 
قیمت هــا و توان خرید مردم نســبت بــه برنج های 
ایرانــی گفــت: قیمــت ۳ نــوع از برنج هــای تولیــد 
داخــل هم قیمت و حتی پایین تر از نوع پاکســتانی 
اســت. برنــج نــدا هــر کیلــو درب کارخانــه ۳۲ هزار 
تومان و شــیرودی ۳۵ هزار تومان اســت. گلایه این 
اســت که چرا برنج وارداتی باید ســر از استان هایی 

که تولید برنج دارند در بیاورد.
طاهــری اظهار کــرد: ۷۰ درصد برنج هــای وارداتی 
به مقصد استان های شمالی است. این برای برنج 
ایرانی مطلوب نیســت که برنج های خارجی به نام 
ایرانی توزیع شــود یا مخلوط با برنج ایرانی باشــد. 
بنابرایــن بــا واردات یــک میلیــون تــن برنــج، بازار 

داخل تأمین است.

کشور فقط به یک میلیون تن برنج وارداتی نیاز دارد

با 187 رای موافق نمایندگان مجلس؛

علی آبادی وزیر صمت شد
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راه و مسکن

 نهضت ملی مسکن 
در بافت ناکارآمد شهری اجرا شود

 نهضت ملی مسکن 
 در بافت ناکارآمد شهری 

اجرا شود

مشــاور وزیــر راه و شهرســازی گفــت: بــا کمــک قانــون 
ســاماندهی بازار مسکن، ابزارهایی در اختیار دولت قرار 
می گیرد که به وسیله آن به کاهش قیمت زمین و مسکن 
منجــر شــود و با ایــن کار دولت در تلاش اســت تا هم در 
میــدان، هم با کمک فنــاوری و هم ابزارهــای قانونی به 

ساماندهی بازار مسکن و اجاره اقدام کند.
مشاور وزیر راه و شهرسازی در تشریح برنامه های کنترل 
بازار اجاره گفت: نزدیک به یک ســال است که در دولت 
مردمی ســیزدهم کنترل بازار اجاره در دســتور کار است 
کــه برنامه هــای مختلفــی داشــت و شــامل تهیــه طرح 
ســاماندهی بازار مســکن بود که بــا همراهی نمایندگان 
مجلس به تصویب رسید و امیدواریم که شورای نگهبان 
نیز همکاری لازم را  داشــته باشد تا به این روش بتوانیم 
کمــک قابل توجهــی به مــردم در این خصوص داشــته 
باشیم.ســادات ادامــه داد: محــور دیگــر اقــدام برنامــه 
کنترل و ســاماندهی بازار مسکن، ساماندهی بنگاه های 
مشاوران املاک بود. طبق آخرین اقداماتی که مربوط به 
ساماندهی بنگاه های مشاوران املاک می شود مربوط به 
دهه ۸۰ اســت که نهایتا به اعطــای توکن، کد رهگیری و 
ثبت قراردادها شــد که عملا در دهه ۹۰ ساماندهی بازار 

مشاوران املاک رها شده بود. 
بــا توجه به اینکه این صنف بزرگ ترین صنف به شــمار 
می روند بیشترین تخلفات را داشتند که تلاش کردیم تا 
اخلال گرانی را که در پوشش بنگاه های مشاوران املاک 
اثــرات نامطلوبــی را بر بــازار زمین و مســکن دارنــد را از 
گردونه خارج کنیم.وی توضیح داد: با توجه به پیچیدگی 
املاک مسکونی و زمین اثرات اقداماتی که در دستور کار 
برای ساماندهی قرار گرفته است اجرای این قانون زمانبر 
خواهــد بود. اما در عیــن حال امیدی که در بدنه جامعه 
پیــش آمــده و اتحادیه و اتاق اصناف نیز پــای کار آمدند 
نویدبخش اثربخشی این طرح که مراحل تصویب را می 

گذارند در آینده است.

الــزام بنگاه های فاقد کدرهگیری به اخذ جواز   
رسمی و کد فعالیت

مشــاور وزیــر راه و شهرســازی گفــت: بنگاه هــای مشــاور 
املاکی که دارای جواز و کد رهگیری اســت و حق الزحمه 
را رعایــت می کنــد، نرخ گــذاری خــارج از عــرف انجــام 
نمی دهــد، مقررات گذاری هــای دولــت را همچــون ۲۵ 
درصد افزایش ســقف اجاره بها در تهران و ۲۰ درصد در 
مراکز اســتان ها را رعایت می کنند بنگاه هایی هستند که 
بازوی دولت در اجرای طرح ســاماندهی هستند و مورد 
پذیرش جامعه و دولت به شمار می روند. اما بنگاه های 
مشاوران که املاکی مجوز و جواز کسب ندارند مورد قبول 
نیســتند. بنابراین با حمایــت اتاق اصنــاف و اتحادیه ها 
کــه کمک به جــواز گرفتــن و کد رهگیــری می کنند مورد 

پذیرش ما به شمار می روند.

شناسایی اخلال گران بازار زمین و مسکن  
وی تصریح کرد: بخشی از اقدامات ایجابی دولت مربوط 
بــه مشــاوران امــلاک و بخشــی مربــوط بــه اخلال گران 
کلان می شــوند که با اهداف پولشــویی سرمایه خود را به 
بازار مســکن آورده اند و احتکارکنندگان مسکن به شمار 
می روند. به عنوان نمونه در شهر جدید پردیس افرادی 
هستند که چند صد ملک را تحت اختیار خود گرفته اند 
با اقدامات ایجابی باید مسکن خود را به بازار فروش و یا 

اجاره هدایت کنند.

ســرریز    جدیــد  شــهرهای  احــداث  سیاســت 
جمعیت کلانشهرها به آن شهرهاست

ســادات افــزود: سیاســت دولت ها در احداث شــهرهای 
جدیــد ســرریز جمعیت کلانشــهرها به آن شــهرها و نه 
احتــکار واحدهــای مســکونی بــرای گران فروشــی بود و 
بــه همین دلیــل نیز دولت هــا تلاش کردند تــا خدمات 
زیربنایــی را به آن شــهرها ارایه بدهند. هم اکنون احتکار 
زمیــن در شــهرهای جدیدی همچــون پردیــس، پرند و 
هشتگرد، فولادشهر موضوع دلالی را در این شهرها رواج 
داده اســت کــه عرضــه و تقاضای مســکن را بــه هم زده 
است و سبب شده تا اجاره بها در شهری همچون پردیس 
برای مردم سنگین شود. بنابراین این اقدامات راهکاری 

است تا بازار مسکن ساماندهی شود.

ارایه کد رهگیری رایگان در ســامانه معاملات   
املاک و مستغلات

مشــاور وزیر راه و شهرسازی در خصوص سکوهای صف 
و ارایــه کد رهگیری رایگان بــه معاملات توضیح داد: در 
تلاش هستیم تا قدرت قانون و قدرت فناوری را در اختیار 
مــردم قــرار بدهیم کــه آخریــن اقــدام در این خصوص 
نیــز راه اندازی ســامانه ثبــت معاملات اجــاره رایگان در 
سامانه املاک و اسکان بود. افراد می توانند قراردادهای 
اجاره را رایگان در این ســامانه ثبت کنند.ســادات افزود: 
برخی مشــاوران امــلاک رقم هــای بزرگــی را از موجران 
و مســتاجران بــرای ثبــت قراردادهــا می گرفتنــد به این 
دلیل که توکن در اختیار داشتند با راه اندازی این سامانه 
)سامانه معاملات املاک و مستغلات( مشکلاتی از این 
دســت در حــال حل و فصل شــدن اســت. در عین حال 
مــاده ۱۸ قانون جهــش تولیــد دانش بنیان، مــا را ملزم 
کرده بود تا این دسترسی را برای مردم ایجاد کنیم که با 

راه اندازی این سامانه اینکار انجام شد.

 سکوهای رسمی خرید و فروش مسکن   
به زودی راه اندازی می شود

وی ادامــه داد: گام بعــدی نیــز گرفتــن مجــوزی بود که 
بتوانیم ســکوهای خرید و فروش را نیــز راه اندازی کنیم 
کــه در این طرح دیده شــد که با تاییــد قوه قضاییه اینکار 

انجام خواهد شد و مردم بتوانند خرید و فروش کنند. از 
آنجاییکه چند دستگاه اجرایی با آن درگیر هستند این کار 

به زودی انجام خواهد شد.

سنجش حق الزحمه مشاوران املاک با ارزش   
معاملاتی و ارزش اجاره ای

وی در خصوص ساماندهی مشــاوران املاک نیز گفت: 
مشــاوران املاک در هیچ یک از قانون ها از جمله قانون 
موجر و مســتاجر که در دهه ۳۰ نوشــته شــد در رابطه با 
دفاتر ثبت اســناد رســمی که دهــه ۷۰ ویرایش شــد نام 
دفاتر ثبت اسناد رسمی قید شده است اما در هیچکدام 
از آنهــا در خصــوص اینکه یک بنگاه مشــاور املاک چه 
وظایفی دارد قید نشــده است در این طرح در خصوص 
حق الزحمه مشــاوران املاک نکاتی مطرح شده است و 
حق الزحمه مشاوران املاک با ارزش معاملاتی و ارزش 
اجاره ای ســنجینده می شــود و این ســنجش وابســته به 

ارزش ملک نیست.

حمایت دولت از بنگاه های املاک رسمی   
کشور

مشــاور مســکن وزیر راه و شهرســازی گام دوم را تشدید 
ابزارهــای نظارتی بر بنگاه های مشــاوران املاک عنوان 
کــرد و هــدف از ایــن کار را حمایــت از بنگاه های مشــاور 

املاک رسمی برشمرد. 
وی تصریــح کــرد: در تلاش هســتیم تــا با ایــن اقدامات 
از بنگاه هایــی که به شــکل رســمی کار می کنند حمایت 
کنیم و از سوی دیگر برخوردهای شدیدتری با واحدهای 
صنفــی که به شــکل متخلــف در حال فعالیت هســتند 
داشــته باشــیم. همچنیــن ابــزار تعزیــرات را کــه بــرای 
موضوعــات تولیــدی اســتفاده می شــد و در موضوعات 
خدماتی محدودیت هایی داشــت در این قانون وظایف 
و مجوزهایی را به ســازمان تعزیــرات حکومتی دادیم تا 
شــعب ســازمان تعزیــرات حکومتی بتواند بــه موضوع 
مســکن که امروز بیشــترین سهم را در ســبد خانوار دارد 

بتواند ورود کند.
ســادات ادامــه داد: اعضای کمیســیون عمران مجلس 
شورای اسلامی با ســازمان تعزیرات حکومتی جلساتی 
را برگــزار کردنــد و به این خلاءهای قانونی اشــاره کردند. 
ایــن موضــوع را در رابطه با ســازمان تعزیرات حکومتی 
آوردیــم و تــلاش کردیــم تا بــا کمک ســازمان تعزیرات 
حکومتــی، اتحادیه و اتاق اصنــاف، و حمایت ادارت کل 
راه و شهرسازی  این حوزه را ساماندهی کنیم.وی تصریح 
کرد: با کمک قانون ساماندهی بازار مسکن، ابزارهایی در 
اختیــار دولــت قرار می گیــرد که به وســیله آن به کاهش 
قیمت زمین و مسکن منجر شود. دولت هم در میدان، 
هم با کمک فناوری و هم ابزارهای قانونی به ساماندهی 

بازار مسکن و اجاره اقدام کرده است.

دبیر کمیســیون بازآفرینی شهری کانون 
و  مســکن  ســازان  انبــوه  سراســری 
اینکــه  جــای  بــه  گفــت:  ایــران  ســاختمان 
زمین هایی در خارج از شــهر یا حاشــیه شــهر را 
بــرای نهضت ملــی مســکن انتخاب کنیــم، از 
بافــت ناکارآمــد شــهری بهــره ببریم تــا هزینه 

کمتری به دولت تحمیل شود.
» ســید حمیــد اشــرفی « در همایــش نقــش 
تعاونی های مســکن و انبوه ســازان در نهضت 
ملی مســکن با تحقق باز آفرینی شهری اظهار 
داشــت: ساخت مسکن به ازای هر متر مکعب 
در خارج از شــهر ۴۰ تــا ۵۰ میلیون برای دولت 
هزینه خواهد داشــت که شامل زیرساخت ها و 

حمل و نقل عمومی می شود.
وی افزود: ۱۶۶ هزار هکتار بافت فرسوده داریم 
در کشــور بایــد از ایــن ظرفیــت اســتفاده کنیم. 
نهضت مسکن ملی در حاشیه شهر خلاءهایی 
دارد. اینکه شهرداری در آینده چگونه خدمات 
ارائــه می کنــد ضمــن اینکه منجر به ســکونت 
هــای غیــر رســمی، عــدم مشــارکت جمعــی، 
مشــکلات دسترسی به شــهرهای مبدا، ناامنی 
اجتماعــی و هزینه بالای تامین زیرســاخت ها 
می شود. همچنین زمین ها در خارج از شهرها 
اکثــر توان اکولــوژی ندارند و جوابگوی ســاخت 

مسکن نیستند.
کانــون  شــهری  بازآفرینــی  کمیســیون  دبیــر 
سراسری انبوه سازان مسکن و ساختمان ایران 
بــا بیان اینکــه در بازآفرینی شــهری کنشــگران 
بخــش دولتی از جمله شــهرداری هــا و بخش 
خصوصــی هســتند، گفــت: دولــت بــه عنــوان 
نهــاد حاکمیتی سیاســتگذار و بخش خصوص 
تنهــا مجــری اســت. در یــک دهه اخیــر بخش 
خصوصــی وارد شــده ولــی انتظــارات فراهــم 
نشــده و بــه عنــوان تصمیــم ســاز ورود نکــرده 

اســت.وی ابراز داشــت: عمده اجرای ســاخت 
اســت  خصوصــی  بخــش  دوش  بــر  مســکن 
کــه در ایــن زمینــه تصمیم گیــر نیســتیم انبوه 
ســازان تمایــل به توســعه گــری دارند کــه باید 
 بخشــی از اختیــارات دولتــی بــه توســعه گران 

تعلق گیرد.
اشــرفی عنوان کرد: با حضور بخش خصوصی 
ســاخت مســکن انجام شــود. در یک دهه قبل 
نگاه بــه بخش خصوصی از بالا بــه پایین بوده 
اســت کــه امیدواریــم ۲ نــوع رویکرد تشــویقی 
و  مالــی(  بازارهــای   ( مســتقیم  صــورت  بــه 
غیــر مســتقیم ) موقعیــت مکانــی و کاهــش 
و  مصالــح  بازارهــای  در  اقتصــادی  نوســان 
کاهــش فرایندهــای اداری( مــورد توجــه قــرار 
 گیــرد ضمــن اینکــه رویکرد غیــر مســتقیم اثر

 بیشتری دارد.
کانــون  شــهری  بازآفرینــی  کمیســیون  دبیــر 
انبــوه ســازان مســکن و ســاختمان  سراســری 
ایران به راهکارهای کاهش ریســک سرمایه در 
محــلات ناکارآمد شــهری اشــاره کــرد و گفت: 
ایجــاد فضــای اعتمــاد بیــن مــردم و ســرمایه 
گــذاران، ایجــاد انگیزه برای بخــش خصوصی 
و الــزام قانونــی بــرای ملــزم شــدن مــردم بــه 
 نوســازی با مشــارکت در امر نوســازی از جمله 

این موارد است.
وی عنــوان کــرد: شــهرداری بایــد آواربــرداری 
در بافــت فرســوده را برعهــده بگیــرد. ایــن در 
حالیســت که شــهرداری پیمانــکار معرفی می 
کنــد همچنین فضای ســبز در خصــوص قطع 

درختان درون پلاک ها همکاری نمی کند.
اشرفی خاطر نشــان کرد: در کنار سیاست های 
تشویقی، اصلاح قانون بیمه کارگران ساختمان 
و عــوارض مربــوط به آن در هنــگام اخذ پروانه 

ساختمانی باید مورد توجه قرار گیرد.
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مسکن

اخبــار

مسکن مهر پردیس 
حتما تا پایان امسال 

تکمیل می شود
شــهر  عمــران  شــرکت  سرپرســت 
جدید پردیس گفت: حدود ۲۹هزار 
واحــد مســکن مهــر پردیــس هنــوز 
تکمیل نشــده که تا پایان سال جاری حتما 
بــه اتمام می رســد و به متقاضیــان تحویل 
می شــود.خلیل محبت خــواه اظهــار کــرد: 
اولویــت ما  تحویــل واحدهــای باقی مانده 
مسکن مهر است. از ۸۴ هزار واحد مسکن 
مهر شــهر جدید پردیس تــا کنون ۵۵ هزار 
واحــد تحویل شــده و مــردم بــه تدریج در 
حــال ســکونت هســتند، ۲۹ هــزار واحد نیز 
باقی مانده که قطعا تا پایان سال تکمیل و 
افــزود:  می شــود.وی  متقاضیــان  تحویــل 
پروژه های مسکونی در فازهای ۵، ۸ و ۹ در 
حــال اجــرا اســت. فعالیت هــا در فازهــای 
مذکور طی هفته های اخیر تســریع شــده و 
انشــاءالله تــا هفته دولــت افتتاحــات قابل 
داشت.سرپرســت  خواهیــم  را  توجهــی 
شرکت عمران شــهر جدید پردیس درباره 
نواقص احتمالی واحدهای تحویلی گفت: 
واحدهای مســکن مهــر را بر اســاس چک 
لیســت تحویل می دهیم و هرکــدام دارای 
ایراداتــی بــود صــد در صد موظــف به رفع 
نواقــص هســتیم.محبت خواه هم چنین با 
اشــاره به اجرای ۲۰۴۳ واحد مســکن ملی 
در پردیــس گفــت: ایــن  پــروژه حــدود ۴۵ 
کــه  دارد  فیزیکــی  پیشــرفت  درصــد 
درخصوص آورده متقاضیان و تســهیلات 
بانکی مقداری دچار مشکل شده است.وی 
درخصوص پروژه مترو تهران ـ پردیس نیز 
بیــان کرد: قــراردادی کــه قبلا دربــاره مترو 
پردیــس منعقــد شــده بایــد مورد بررســی 
مجــدد قــرار گیــرد تــا ببینیــم مشــکل کار 
چیســت و پس از بررسی شرایط درباره آن 
شــرکت  می گیریم.سرپرســت  تصمیــم 
عمــران شــهر جدیــد پردیــس با اشــاره به 
گشــت شناســایی املاک خالی از ســکنه در 
پردیــس گفت: طــرح شناســایی خانه های 
خالــی و هم چنیــن برخــورد بــا مشــاوران  
امــلاک فاقــد مجــوز و متخلف کمــاکان در 
حال پیگیری است. پس از مشخص  شدن 
وضعیت خانه های خالی، آمار آن توســط 

وزارت راه و شهرسازی اعلام می شود.

فرودگاه پیام باید 
 قطب تولید قطعات 

در بخش هوایی شود 
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری به 
همــراه معاونــان و مدیــران خــود از 
فرودگاه بین المللی و منطقه ویژه اقتصادی 
پیــام بازدیــد کرد.محمــدی بخــش گفــت: 
بخــش هوایــی کشــور نقطه قــوت جمهوری 
اسلامی ایران است و دست بلند نظام برای 
پشــتیبانی از ماموریــت هایش به شــمار می 
رود، بنابرایــن امــروز دیگــر ایجاد یک شــهر 
هوشــمند ایده خوشایندی نیست، بلکه یک 
هواپیمایــی  ســازمان  اســت.رئیس  الــزام 
کشوری به تعیین راهبردها با برنامه اجرایی 
دقیــق و منظم در فرودگاه پیــام تاکید کرد و 
مهمتریــن  از  یکــی  پیــام  فــرودگاه  گفــت: 
ظرفیــت هــای موجود فــرودگاه هــای ایران 
اســت، بنابراین باید از تمامی ظرفیت ها به 
خوبــی اســتفاده شــود.وی ضمــن تاکیــد بر 
طــرح هــای توســعه ای فــرودگاه پیــام بــه 
صــورت کلان، خواســتار شــد: انتظــار داریم 
فــرودگاه و منطقــه ویــژه اقتصــادی پیام به 
قطــب تولیــد قطعــات در بخــش هوایی در 
کشــور تبدیل شود، همچنین در بخش شبیه 
سازی انتظار می رود شهر شبیه سازی در این 
فرودگاه پایه گذاری شده و با تعیین اولویت 
هــا نســبت بــه طراحی ســاخت و هوشــمند 
سازی این شــهر اقدام کنید تا با این اقدام از 
خــروج ســرمایه و هزینــه هــای هنگفــت در 
حوزه شبیه سازی جلوگیری شود. به گزارش 
روابط عمومی ســازمان هواپیمایی کشــوری 
محمدی بخش با بیان اینکه امروز ســازمان 
هواپیمایی کشــوری شــتاب دهنــده صنعت 
نیازهــای  رفــع  بــرای  دارد  تــلاش  و  اســت 
داخلی و کشورهای همسایه بکوشد پیشنهاد 
داد: با راه انــدازی پروازهای کارگو پل هوایی 
منطقه بیــن مطنقه ویــژه اقتصــادی پیام و 

منطقه جبل علی ایجاد شود.

 شناسایی
۲۵ هزار خانه خالی 

در استان تهران
اســتاندار تهــران بــا تاکیــد بــر اینکه 
ســاخت مســکن با تمرکــز در بافت 
فرســوده ضروری است از شناسایی ۲۵هزار 
خانــه خالــی در اســتان خبــر داد.علیرضــا 
فخاری در جلسه شورای مسکن با اشاره به 
ابــلاغ وزیر راه و شهرســازی مبنی بر تأمین 
متولی آماده سازی از سوی دستگاه ها اظهار 
داشــت: طبق قانــون تأمین متولیــان برای 
آماده ســازی اراضــی جهــت تولید مســکن 
و  راه  وزیــر  توســط  کــه  اســت  ضــروری 
شهرسازی ابلاغ شده و باید مورد توجه قرار 
گیرد.اســتاندار تهــران عنــوان کــرد: هــدف 
گــذاری برای تعیین جمعیت متقاضی نیز 
ضــروری اســت، از ســوی دیگــر تمرکــز بــر 
بازآفرینــی در اســتان بــرای تأمین مســکن 
ضروری است و هر کدام از شهرهای استان 
کــه شــرایط بازآفرینــی دارنــد، بایــد در این 
زمینــه فعــال شــوند.فخاری ســپس گفت: 
برنامه و بودجه اســتان باید در زمینه توزیع 
جمعیــت در ســطح کمــک کند کــه در این 
راســتا باید آمایش سرزمین صورت گیرد تا 
خدمات رســانی مبتنی بر هــدف گذاری ها 
باشــد.وی در مــورد کنترل قیمت هــا ادامه 
و  فعــل  و  مالیــات  مصالــح،  قیمــت  داد: 
انفعــالات مؤثــر بــر قیمت مســکن باید در 
کارگــروه ویــژه تعیین و در هر جلســه شــورا 
آخریــن وضعیــت گــزارش شود.اســتاندار 
تهــران همچنیــن به ضــرورت تأمیــن امور 
زیربنایی و روبنایی در ساخت مسکن تاکید 
کرد و افزود: دستگاه های متولی باید نسبت 
بــه تأمین امور زیربنایی پیشــگام باشــند، و 
تأمیــن ســرانه های آموزشــی، بهداشــتی و 
غیــره نیز بایــد مدنظر قــرار گیرد.فخاری با 
بیان اینکه مبایعه نامه ها توســط اصناف و 
اتحادیه مربوطه باید به سند رسمی تبدیل 
شــود، تصریح کــرد: بیش از ۲۵ هــزار خانه 
خالــی در اســتان تهران شناســایی شــده که 
فرآینــد شناســایی و ترتیــب و توالــی ثبــت 
خانه هــای خالی به گونه ای باشــد تا مرجع 

نهایی برای اعمال قانون ورود کند.

صفحه05

صفحه06

0606

پرداخت ۸۸۴ میلیاردریال 
 تسهیلات کم بهره 

به سرمایه گذاران بافت های 
فرسوده حرم های مطهر

آئینی، معاون وزیر راه و شهرسازی؛

 وقتی بافت فرسوده 
 هست، چرا در بیابان 

مسکن بسازیم؟

قیمت بلیت قطار 
 زاهدان-خاش
  ۲۹هزار تومان 
تعیین شد

مدیرعامــل شــرکت راه آهن گفت: قیمــت بلیت قطار زاهدان _ خاش ۲۹ هزار تومان تعیین شــده اســت.
میعــاد صالحــی گفت: امــروز اولین قطار مســافری خاش_زاهــدان  حرکت کرد و طول این مســیر حدود 
۲ســاعت و مســیر آن ۱۷۰ کیلومتــر اســت کــه ۵۷ کیلومتــر آن اخیــرا ســاخته و بــه بهره بــرداری رســید و 
مابقی مســیر طی ســال های گذشــته ســاخته شــده بود.او می گوید: با اســتفاده مردم از این قطار علاوه 
بــر کاهــش تصادفات شــاهد صرفه جویی بســیار زیاد در مصرف ســوخت انرژی خواهیم بــود.  صالحی 

گفــت: قیمــت بلیت  قطــار در این مســیر ۲۹ هزار تومان اســت، امــا اکنون در حــوزه جاده ای 
حــدود ۸۰ تــا ۱۰۰ هــزار تومان هزینه تــردد هر نفر بوده اســت.او گفت:  قطارهای این مســیر 
درجه یک بوده و قطارهای اســت که در مســیر  تهران  اســتفاده می  شــود و هر روز ساعت ۶ 

 صبح حرکت و در ســاعت ۸ صبح زاهدان خواهد رســید و بعد ظهر از زاهدان به ســمت 
خاش حرکت می کند.

 ضرورت پیوست اقلیمی 
در طرح نهضت ملی مسکن

صفحه 06

 چشم انتظاری مستاجران 
 برای کوتاه آمدن مالکان 

از نرخ های اجاره

مشاور وزیر راه و شهرسازی: 

اخلال گران بازار زمین و مسکن شناسایی می شوند

 تفاهم نامه سرمایه گذاری احداث مرکز ساخت 
و تعمیرات کشتی ها در مجتمع بندری انزلی به امضا رسید 

دریانوردی

تفاهــم نامــه احــداث مرکــز ســاخت راه انــدازی و 
تعمیرات کشتی ها با یک شرکت خصوصی فعال 
در این حوزه در مجتمع بندری انزلی به امضا رسید.
مدیــر کل بنــادر و دریانوردی اســتان گیــلان پس از 
امضــای این تفاهم نامه اظهار داشــت: با توجه به 
تقاضای بسیار در راستای خرید و ساخت کشتی در 
دریای خزر و همچنین  سیاست های سازمان بنادر و 
دریانوردی مبنی بر نوسازی ناوگان تجاری در شمال 
کشور، این تفاهمنامه با شرکت دریا بندر ناب کیش 

به امضا رسید.
حســین یونســی با بیان اینکه این تفاهم نامه پس 
از فراخــوان مزایــده در روزنامــه هــای کثیرالانتشــار 
بــا شــرکتی دارای تجربه و صلاحیت منعقد شــد، 

خاطرنشــان کرد: در ابتدا باید مطالعــات فاز یک و 
دو پروژه انجام شود و پس از ارزیابی زیست محیطی 
و اخــذ مجوزهــای لازم از محیــط زیســت، انعقــاد 
 قــرارداد بــرای عملیــات اجرایــی این پــروژه انجام 

خواهد شد.
مدیر کل بنادر و دریانوردی استان گیلان با بیان اینکه  
ســعی بر ایــن داریم که در اســرع وقــت و با کاهش 
بروکراســی های اداری این پروژه را زودتر آغاز کنیم، 
افــزود: پنج هکتار زمین برای فاز نخســت به پروژه 
اختصاص یافته است که برای توسعه آن در فاز دوم 

نیز مقدار بیشتری زمین در نظر گرفته شده است.
یونسی با اشــاره به میزان اشتغال پایدار این پروژه، 
تصریح کرد: بر اســاس طرح توجیهی اولیه، در فاز 

نخســت حدود ۳۰۰ نفر اشــتغال مســتقیم و دائم 
پیش بینی شــده اســت اما در ادامه پروژه نیز پیش 
بینی می کنیــم این میزان بــه ۲ برابــر افزایش یابد 
و عــدد نهایــی اشــتغال قطعا بیــش از ایــن میزان 
 اســت چــرا که بــه صورت غیرمســتقیم نیز شــغل

ایجاد می شود.
وی با بیان اینکه این پروژه می تواند صنعت استان 
گیلان را متحول کند و کمبود و مشکلات کشتی های 
باری و ناوگان حمل و نقل دریایی را در خزر جبران 
کند، ادامه داد: اداره کل محیط زیست استان گیلان 
قول مســاعدی برای همــکاری در این زمینــه داده 
اســت و تــلاش می شــود در بحث اخــذ مجوزهای 

زیست محیطی مشکل جدی وجود نداشته باشد.

در حالــی کم کم بــه فصل جابه جایی مســتاجران نزدیک می شــویم که بررســی های 
میدانــی حاکی از آن اســت که مالکان در برخــی از مناطق از نرخ هــای نجومی اجاره 

کوتاه آمده اند.



راه و مسکن 06 J O M L E H N E W S P A P E R

امروز در تقویم: نامه 120 تن از نمايندگان مجلس برای بررسی طرح عدم كفايت سياسی بنی  صدر )1360 ش( l شهادت شهید رسول زینلی )1367ش( l وزیر امور خارجه خلق چین در رأس یک هیئت سی نفری وارد تهران شد)1352ش( lهلند 8 ناو جنگی به ایران فروخت)1357ش(

 اعتبار هزار میلیارد تومانی 
برای ایمن سازی محور کرج-چالوس

      رییــس ســازمان راهداری و حمل و نقــل جاده ای گفت: 
ایمن ســازی کامل محور کرج - چالــوس به بیش از هزار 
میلیارد تومــان اعتبار نیــاز دارد.داریــوش امانی معاون 
وزیر راه و شهرسازی و رییس سازمان راهداری و حمل و 
نقــل جــاده ای امــروز ۲۳ خرداد در حاشــیه بازدیــد از روند پاکســازی و 
بازســازی محور کرج - چالوس گفت: حجم بارش و خســارات وارده به 
جــاده کرج-چالــوس در ۳۰ ســال اخیر ســابقه نداشــت. با ایــن وجود، 
راهــداری البــرز در همان ســاعات ابتدایــی در این منطقه حاضر شــد و 
ابتدا ســعی کرد سرنشــینان خودروهای گرفتار را به مــکان امن، انتقال 
دهد و ســپس مســیری برای عبور خودروهای گرفتار ایجاد کند.معاون 
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه در حال حاضر ۳۰ اکیپ راهداری 
در نقاط مختلف مسیر )جاده کرج-چالوس( حضور دارند تاکید کرد: از 
اســتان های قزویــن، قــم و تهــران به کمــک راهــداری البــرز آمده اند و 
امیدواریم ظرف هفته آینده بازگشایی جاده انجام شود.رییس سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای خاطرنشان کرد: راهداری متعهد شده 
که زودتر این کار انجام شود و با کار شبانه روزی مشغول است. دو تونلی 
که با مصالح مسدود شده گره بزرگی ایجاد کرده است.وی با بیان اینکه 
ایجاد یک مســیر جدید و ترمیم قســمت تخریب شده جاده در دستور 
کار اســت، گفــت: برآورد اولیه کارشناســان بیــش از ۲۰۰ میلیارد تومان 
خســارت اســت که جبران آن از اعتبارات راهداری به استان ابلاغ شده 
است. ایمن سازی کامل جاده هم به بیش از هزار میلیارد تومان اعتبار 

نیاز دارد که در حال پیگیری آن هستیم.

هزینه پروازهای چارتری لغو شده 
چگونه به مسافران باز می گردد؟

      رییس سازمان هواپیمایی درباره تکلیف هزینه پروازهای 
لغو شــده، گفــت: بر اســاس آییــن نامه حقوق مســافر، 
مســافران اگر بلیت ها را از ایرلاین ها خریده باشــند باید 
هزینه  بلیت بلافاصله برگردانده شود. اگر خرید بلیت از 
ســایت ها و مراجع غیر معتبر باشــد، باید از مراجع ذی ربط موضوع را 
پیگیــری کنند.مجوز پرواز ۱۰ شــرکت هواپیمایی معراج، ســاها، وارش، 
تابان، زاگرس، کیش، سپهران، کارون، آتا و فلای پرشیا به دلیل عرضه 
بلیت بالاتر از نرخ مصوب در برخی مسیرهای پروازی از جمله مشهد، 
شــیراز، اهواز، کیش و عســلویه از تاریخ ۲۱ خرداد باطل شد که منجر به 
لغو بسیاری از پروازها و بلاتکلیفی مسافران در فرودگاه های کشور شده 
اســت.»محمد محمــدی بخش« رییس ســازمان هواپیمایی کشــور در 
گفت و گو با ایرنا درباره اینکه هزینه بلیت های مرجوع شــده چه زمانی 
برگردانــده می شــود، بیان کرد: مســافران اگر بلیت خــود را از ایرلاین ها 
خریده باشد بر اساس قانون حقوق مسافر، باید هزینه بلیت بلافاصله 
برگردانــده شــود اما اگر از ســایت ها و مراجــع غیرمعتبر باشــد، باید از 
مراجــع ذی ربط موضوع را پیگیری کننــد.وی توضیح می دهد: طبیعتاً 
هر شــرکتی که بعــد از اعلام ســازمان هواپیمایی کشــوری در خصوص 
ممنوعیت فروش چارتری به بلیت فروشــی ادامه داده باید به مراجع 
قضایی پاســخگو باشــد و مردم هــم حتماً باید این موضــوع را پیگیری 
کنند.وی بابیان اینکه پیش تر هم اعلام کردم نحوه فروش بلیت رصد 
می شــود گفــت: ســازمان هواپیمایی هم این مســئله را رصد کــرده و با 
متخلفــان برخــورد خواهــد کــرد. اینکــه چــرا بــا وجــود تاکید ســازمان 

هواپیمایی کشوری، بلیت فروخته شده، باید بررسی و پیگیری شود.

اخبــاریادداشت
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تسهیلات

میلاد امینی مدیر عامل صندوق سرمایه گذاری 
طرح حــرم های مطهــر وزارت راه و شهرســازی 
گفــت: ۸۸۴ میلیــارد ریــال تســهیلات کــم بهره 
به ســرمایه گذاران بافت های فرسوده پیرامونی 

حرم های مطهر کشور پرداخت شده است.
بــه گفتــه مدیرعامــل صنــدوق ســرمایه گذاری 
طــرح حرم هــای مطهــر وزارت راه و شهرســازی 
افزود: این تسهیلات در اختیار ۱۵۲ سرمایه گذار 
به منظــور احداث طرح های عــام المنفعه قرار 

گرفته که نیمی از آن متعلق به شهر قم است.

وی ادامــه داد: براســاس آمــار موجود بیشــترین 
ســرمایه گذار به ترتیب در قم ، مشهد و شهرری 

ثبت شده است.
مدیــر عامل صندوق ســرمایه گذاری طرح حرم 
هــای مطهــر وزارت راه و شهرســازی گفــت: در 
شــهر قم به ۸۲ ســرمایه گذار ۴۷۹ میلیارد ریال 
پرداخت شــده و در مشهد ۳۲۰ میلیارد ریال در 

اختیار ۵۴ سرمایه گذار قرار گرفته است.
شــمار  انــدک  میــزان  خصــوص  در  امینــی 
ســرمایه گذاران گفــت: در مجموع ۵۵۱ ســرمایه 

گذار برای دریافت تسهیلات و سرمایه گذاری در 
پــروژه های عام المنفعه و ارزان قیمت ثبت نام 
کردنــد.وی افزود: همــه این افراد بــرای دریافت 
تســهیلات بــه نهادهــای متولــی معرفی شــدند 
اما بــه دلیل داشــتن نواقص در پــروژه برای رفع 
نقص عودت داده شــده اســت.وی تصریح کرد: 
هم اینک پروژه های عام المنفعه ای در بافت های 
پیرامونــی حــرم مطهــر امام رضــا)ع(، حضــرت 
عبدالعطیم حســنی)ع(  و  )س(  معصومــه 

شهرری در حال احداث است.

 پرداخت ۸۸۴ میلیارد ریال تسهیلات کم بهره 
به سرمایه گذاران بافت های فرسوده حرم های مطهر 

آئینی، معاون وزیر راه و شهرسازی؛

وقتی بافت فرسوده هست، چرا در بیابان مسکن بسازیم؟

راه و شهرسازی

معاون وزیر راه و شهرسازی از رشد ۲۸۵ درصدی 
صدور پروانه ســاخت در بافت فرســوده خبر داد و 
گفت:با توجه به بافت فرســوده، نیازی به ساخت 

مسکن در بیابان نیست.
محمــد آئینــی در همایش نقــش انبوه ســازان در 
نهضت ملی مســکن با یادآوری این کــه ۱66 هزار 
هکتار بافت فرســوده در کشــور داریــم، اظهار کرد:  
در این بافت ها ۳۰ درصد جمعیت شــهری کشور 
سکونت دارند. از سوی دیگر حدود ۱۲۲ هزار هکتار 
بافت تاریخی داریم که در این محدوده ها نیازمند 

یک بسته تشویقی برای گره گشایی هستیم.
وی بــا اعلام این که بســته تشــویقی احیــای بافت 
تاریخی به شــورای پول و اعتبار ارســال شده است، 
افزود:  حدود 6۰ هزار هکتار ســکونتگاه غیررسمی 
در کشــور داریــم؛ امســال عــلاوه بر موضــوع بیمه 
تامیــن اجتماعــی، دیــوان عدالــت اداری صــدور 
پروانــه ســاخت در ایــن بافت هــا محــدود کــرده 
فرســوده  هــای  بافــت  ضــرر  بــه  نهایــت  در   کــه 

خواهد بود.
وی بــا تکــرار وجــود ۲.۷ میلیون ســازه ناپایــدار در 
کشور و سکونت حدود ۱۰ میلیون نفر در این بناها، 
گفت: در صــورت وقوع یک زلزله با شــدت پایین، 

جان ۱۰میلیون نفر در خطر مستقیم قرار می گیرد 
و امکان فرار نیز وجود ندارد.

مدیرعامــل شــرکت بازآفرینــی شــهری ایــران بــا 
یادآوری این که نوســازی بافت فرســوده در دولت 
ســیزدهم از رشــد بالایی برخــوردار اســت، اضافه 
کــرد: نیــازی بــه تولیــد مســکن در بیابان نیســت؛ 
بافــت فرســوده یــک فرصــت اســت نــه تهدیــد، 
چراکه تمام زیرســاخت های موردنیــاز برای تولید 

مســکن در ایــن بافت هــا وجــود دارد. آئینــی بــا 
تکذیــب کاهش ســرمایه گذاری در بافت فرســوده 
به آماری در این رابطه اشــاره کــرد و با بیان این که 
صــدور پروانــه ســاختمانی در بافــت فرســوده بــا 
رشــد ۱4.۲ درصــدی از ۱4 هــزار فقــره ســال ۱4۰۰ 
بــه ۱6هــزار فقــره در ســال گذشــته افزایــش یافته 
اســت، گفــت: طــی ۲ مــاه ابتدایــی امســال صدور 
پروانــه ســاختمانی در بافــت فرســوده نســبت به 
 مــدت مشــابه ســال گذشــته حــدود ۲۸5 درصــد 

رشد داشته است.
وی در ادامــه یکــی از دلیــل عــدم اجرایــی شــدن 
برنامه ها در بافت فرسوده را ناتوانی مالی ساکنان 
عنــوان کــرد و بــا اشــاره بــه این کــه ســازنده ها نیــز 
-به دلیل سود کم- رغبت به حضور در این بافت ها 
ندارند، اظهار کرد: باید امتیازاتی به سرمایه گذاران 
بخش خصوصی ارائه شود تا حضور در بافت های 
داشــته  اقتصــادی  صرفــه  آنهــا  بــرای  فرســوده 
باشــد.وی بافــت فرســوده را مســیر میان بــر برای 
تعادل بخشــی به بازار مســکن دانســت و گفت: با 
توجــه به خدمــات زیربنایــی بافت های فرســوده، 
 ســاخت و ســاز هزینه هــای کمتــری را بــه دولــت 

و مردم تحمیل می کند.

سه فروند کشتی گندم در لنگرگاه در انتظار پهلودهی 
بنادر

حســین عباس نــژاد در بیــان آخریــن وضعیــت 
واردات کالاهای اساسی در بزرگترین بندر تجاری 
ایــران، گفت: یــک فروند کشــتی حامــل ۶۶ هزار 
تن شــکر در اســکله ۱۳ پهلودهی و کار تخلیه این 

محموله آغاز شده است.
وی ادامــه داد: یــک فرونــد کشــتی ۶۶ هــزار تنی 
گنــدم نیــز امــروز وارد بنــدر شــهید رجایی شــده 
و ســه کشــتی حامــل حــدود ۲۰۰ هــزار تــن گندم 
 در لنگــرگاه بندرعبــاس درحــال انجــام فرآینــد 

قانونی می باشند.  

مدیــر منطقه ویــژه اقتصادی بندر شــهید رجایی 
گفت: این ســه فروند کشــتی گندم پــس از انجام 
فرآینــد اســنادی خــود و آمادگــی صاحبــان کالا 
اســکله های  در  ممکــن  زمــان  کوتاه تریــن  در 
اختصاصــی پهلودهــی و با رویه حمل یکســره از 
طریق حمل ونقل جاده ای و ریلی به اســتان های 
کشــور ارســال خواهد شــد. به گفته عباس نژاد؛ از 
ابتدای ســال جاری تا کنون هشــت فروند کشــتی 
حامــل ۴۴۵ هــزار و ۹۳۷ تــن کالای اساســی وارد 
بندر شــهید رجایی شــده کــه بیش ترین محموله 

مربوط به بیش از ۳۱۴ هزار تن گندم بوده است. 
گفتنی اســت؛ بندر شــهید رجایی بــه عنوان یکی 
از مهم ترین مبادی ورودی کالای اساســی کشــور 
دارای ۱۸ باب انبار مســقف به مساحت ۱۳۰هزار 
متر مربع با ظرفیت ۳۵۰ هزار تن، شــش پســت 
اســکله ویژه کالای اساســی، ظرفیت ۱۰۰ هزار تن 
انــواع کالاهای اساســی فله خشــک، ۹۰ هــزار متر 
مربــع محوطــه بارانــداز و همچنیــن تعــداد ســه 
پایانــه نگــه داری فرآورده های روغــن خوراکی به 

ظرفیت ۳۷۰ هزار تن به شمار می رود.

Road.housing

جابه جایــی  فصــل  بــه  کــم  کــم  حالــی  در 
مستاجران نزدیک می شــویم که بررسی های 
کــه مالــکان در  از آن اســت  میدانــی حاکــی 
 برخــی از مناطــق از نرخ هــای نجومــی اجاره 

کوتاه آمده اند.
با نزدیک تر شــدن به فصل جابه جایی ها در 
بازار مسکن، بسیاری از مستاجران با مشکلاتی 
درخصــوص اجــاره مســکن روبــرو می شــوند 
بســیاری  در  ای  اجــاره  واحدهــای  کمبــود  از 
از کلان شــهرها گرفتــه تــا افزایــش نــرخ های 
اجاره؛ البته از ماه گذشــته با تصویب شــورای 
عالی مســکن و دســتور وزیر راه وشهرســازی، 
هماننــد ســال گذشــته نــرخ مصوبــی بــرای 
افزایش قیمت اجاره هاتصویب و مقرر شــده 
 افزایش نرخ اجاره برای قراردادها نباید بیش 

از ۲۵ درصد باشد.
همچنیــن برنامه هــای دیگری را هــم دولت 
بــرای کنتــرل بــازار اجــاره در دســتور کار خود 
قرار داده که یکــی از آنها پرداخت وام ودیعه 
مســکن همچــون دو ســال گذشــته اســت که 
میلیــون   ۱۰۰ شــهرها  کلان  بــرای  وام  ایــن 
تومان در نظر گرفته شــده اســت اما  بســیاری 
از متقاضیــان این تســهیلات تاکنون موفق به 

دریافت آن نشده اند.

در همیــن زمینــه تعــدادی از مســتاجران در 
تماس با باشگاه خبرنگاران جوان اعلام کرده 
اند که بانک ها در پرداخت تســهیلات ودیعه 
مســکن همــکاری لازم را انجــام نمــی دهنــد 
و برخــی از بانک هــا اعلام می کننــد که منابع 
تسهیلات ودیعه مسکن به آنها ابلاغ نشده و 

منابعی برای پرداخت این وام ندارند.
مشــکلی که از همــان ابتدای اعــلام پرداخت 
ودیعــه مســکن گریبانگیــر مســتاجران شــده 
و از ســوی دیگــر این امــر باعث شــده که نرخ 
هــای اجاره بــا افزایش روبرو شــود بــه طوری 
کــه بســیاری از مالــکان بــه دلیــل همیــن وام 
۱۰۰ میلیــون تومانی در حــوزه اجاره نرخ های 
خود را بالا برده بودند که البته امســال با ورود 
دولــت و نظارت مســتقیم ســازمان تعزیرات 
بــر فعالیت مشــاوران املاک کشــور ایــن بازار 

کنترل شده است.

ســقف افزایــش ۲۵ درصــدی اجاره بهــا   
رعایت می شود

در همین رابطه  محســنی یکی از مســتاجران 
در  منطقــه ۱۱ تهــران می گوید: ســال گذشــته 
در منطقــه امیریه یک واحــد ۶۰ متری را ۸۰۰ 
میلیون تومان رهن کامل گرفته بودم، امسال 

کــه بــرای تمدید ایــن واحد به مشــاور املاک 
مراجعــه کردیم اعــلام کردند کــه مالک تنها 
می توانــد ۲۵ درصــد افزایش قیمت داشــته 
باشــد و خوشبختانه مالک هم با این موضوع 
موافقــت کــرد و امســال ایــن واحــد را مجدد 

تمدید کردیم.
همچنین هاشــمی یکی از مشاوران املاک در 
منطقــه ولیعصــر تهران مــی گوید: امســال با 
توجــه به تمهیداتــی که دولــت در نظر گرفته 
و از ســوی دیگــر تشــدید نظــارت هــا در بــازار 
اجاره مســکن واجرای طرح ســاماندهی بازار 
اجــاره، قیمــت ها نســبت به ســال گذشــته با 
رشد کمتری روبرو شده و مالکان هنوز قیمت 
هــای نجومــی بــرای واحدهــای خــود اعــلام 
نمی کنند از ســوی دیگر با راه اندازی ســامانه 
املاک و مســتغلات کــه قراردادهای اجاره در 
آن منعقد می شــود بسیاری از مالکان جانب 
احتیاط را رعایت کرده و نرخ های مناســبی را 

برای واحدهای خود اعلام می کنند.

دولــت تمهیدات کنترل بازار اجــاره را در   
دستور کار خود قرار دهد

ایــرج رهبر دبیر انجمن انبوه ســازان مســکن 
اســتان تهــران اعــلام کرد کــه دولــت در حال 

حاضــر تمهیداتی را برای کنترل بازار مســکن 
به کار گرفته اســت و ایــن تمهیدات می تواند 
بــازار اجــاره مســکن را تــا حدودی به ســمت 

ثبات هدایت کند.
او ادامــه داد: بــازار اجــاره متفــاوت تــر از بازار 
خرید و فروش مســکن اســت البته با توجه به  
آنکه قیمت ها در بازار خرید و فروش مسکن 
رونــد نزولــی بــه خــود گرفتــه و با کاهــش ۲۰ 
درصدی روبرو شده است بنابراین به نظر می 
رســد که امســال بازار اجاره مســکن هم کمی 

رنگ آرامش به خود بگیرد.
دبیر انجمن انبوه سازان مسکن استان تهران 

اظهار کرد: بازار اجاره مســکن تنها با افزایش 
عرضه و تولید مسکن به ساماندهی می رسد 
و در صورتی که پروژهای نهضت ملی مسکن 
در برخــی از شــهرها به ســمت ثبــات قیمتی 
هدایت شــود ما شــاهد بهبود وضعیــت بازار 

مسکن خواهعیم بود.
بــه هر حال این روزها بســیاری از مســتاجران 
چشــم انتظــار تمهیــدات دولت بــرای کنترل 
بازار اجاره مســکن هســتند بنابراین با شــروع 
فصل تابستان و افزایش جابجایی ها، دستگاه 
هــای ذیربط باید اقدامات لازم را برای کنترل 

قیمت ها انجام دهند.

 چشم انتظاری مستاجران برای کوتاه آمدن مالکان
از نرخ های اجاره

رئیــس پژوهشــگاه هواشناســی و علوم جو کشــور 
، دربــاره پدیــده تغییر اقلیــم و معضل گرمایش 
جهانــی بــا بیــان اینکــه از دهــه ۱۹۸۰ میــلادی 
دانشــمندان از اصطــلاح تغییر اقلیم ناخواســته 
برای اشــاره به تأثیرات انســان بر اقلیم اســتفاده 
می کردند و طی همین دهه اصطلاحات گرمایش 
جهانــی و تغییــر اقلیــم مــورد توجــه محققــان و 

تصمیم گیرندگان قرار گرفت.
مهدی رهنما افزود: انتشار گازهای گلخانه ای یکی 
از عواملی اســت که ارتباط مستقیمی با گرمایش 
جهانــی و تغییرات آب و هوایی دارد که به همین 
دلیل طی سال های گذشته نسبت به لزوم کاهش 
آن درهمه کشورها تاکید و مقرراتی برای آن وضع 

شده است.
رئیــس پژوهشــگاه هواشناســی و علوم جو کشــور 
ادامه داد: ایران نیز با قرار گرفتن در کمربند بیابانی 

و اقلیــم گرم و خشــکی که دارد تاثیــرات زیادی از 
ایــن معضل جهانی گرفته و در آینده نیز با اثرات 
آن درگیــر خواهد بود.رهنما با بیان اینکه ایران در 
حال حاضر با دوره های خشکسالی متوالی ناشی 
از کاهــش قابل تامل بارش هــا و به طور همزمان 
افزایــش دما روبــرو اســت، افزود: کاهش ســطح 
آب هــای زیــر زمینــی، خشــک شــدن تالاب هــا و 
دریاچه های درون ســرزمینی و نیز کاهش ورودی 
آب های ســطحی به مخازن سدهای کشور نیز در 
سال های اخیر تشدید و نگران کننده شده است به 
طوری که منابع در دسترس به شدت کاهش پیدا 
کرده و زندگی بخش وسیعی از مردمان ساکن در 
نواحی مختلف کشــور را با مشــکلات جدی روبرو 

کرده است.
رئیــس پژوهشــگاه هواشناســی و علوم جو کشــور 
در پاســخ به این ســوال که چــه راهکارهایی برای 

مقابله با اثرات ناشی از گرمایش جهانی در سطح 
کشــور علی الخصوص شهرها و مناطق مسکونی 
با اســتفاده از تجربیات سایر کشــورها وجود دارد، 
توضیــح داد: بــا نگاهــی بــه گذشــته کشــور ایران 
نشــان می دهد که شــرایط گرم و خشک و کمبود 
منابع آب موضوعی جدید نیســت و نیاکان ما در 

قرن های گذشته نیز با این شرایط روبرو بوده اند.
وی گفــت: مطالعــه و بررســی روش هــای تامین 
آب، الگوهای کشــت مناطق مختلف کشــور، نوع 
معماری و اصول شهرســازی در قرن های گذشته 
نشــان می دهــد کــه افزایــش تــاب آوری و بهبــود 
شرایط زیستی در برابر خصوصیات اقلیمی هدف 
اصلی پیشــینیان ما بوده است.رهنما به ضرورت 
احیای قنات ها در کشــور با توجه به شــرایط آب و 
هوایی امروز اشاره کرد و گفت: بخش عمده مسیر 
گالری های قنات در زیرزمین واقع شــده و همین 

عامل باعث می شــود تبخیر و نفــوذ آب در خاک 
کاهــش یابد و لذا می تــوان از قنات به عنوان یکی 
از روش هــای تامیــن منابــع اب منطبق بــا اقلیم 
خشک ایران در گذشته نام برد.وی افزود: امروزه با 
تغییر شکل معماری و ساختار شهرسازی، حضور 
و نقــش آب انبارها چندان به چشــم نمی آید اما 
شــاید بتــوان با بازنگــری این سیســتم کارآمد، در 
مناطــق خاص با هدایت آب های ســطحی درون 
شــهر ها بدرون آب انبارها حداقــل آب مورد نیاز 
پــارک هــا و فضاهای ســبز را تامیــن و در مصرف 

سایر منابع آب صرفه جویی کرد.

اصــلاح ســبک معمــاری و لحــاظ کــردن   
شرایط اقلیمی درساخت و سازها

و  ســاخت  و  معمــاری  ســبک  اصــلاح  رهنمــا 
ســازها در کشــور و لحــاظ کــردن شــرایط اقلیمی 

را از موضوعــات مهــم و ضــروری بــرای مقابلــه 
بــا پیامدهــای منفــی تغییــرات اقلیم دانســت و 
گفت: با توجه به چشــم انداز در نظر گرفته شــده 
در طــرح نهضــت ملــی مســکن الزام به داشــتن 
پیوســت اقلیمی در پروژه های این طرح می تواند 
به عنــوان نقطه آغــازی برای افزایش تــاب آوری 
ناشــی  اثــرات  برابــر  در  کشــور   ســکونتگاه های 

از تغییر اقلیم باشد.
وی افزود: استفاده از طرح های معماری منطبق 
با اقلیم هر منطقه، استفاده از مصالح متناسب با 
رژیم حرارتی و نوع اقلیم هر منطقه جغرافیایی، 
توجه به استفاده از انرژی های سبز و تجدید پذیر و 
طراحی فضای ســبز و پارک ها با توجه به شــرایط 
آب و هوایی منطقه می تواند تحت عنوان شروط 
لازم و اولیــه تاییــد و تصویــب پروژه هــای طــرح 

نهضت ملی مسکن در نظر گرفته شوند.

ضرورت پیوست اقلیمی در طرح نهضت ملی مسکن
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 در سبد خرید

هم تیمی مودریچ؟

هفته گذشــته بود که »نادیا خمز« دختر »پاکو 
خمز« سرمربی تیم فوتبال تراکتور علیه جرارد 
پیکه مدافع ســابق بارسلونا و تیم ملی اسپانیا 
افشــاگری و او را بــه بی ادبی و غیر قابل اعتماد 
بــودن متهــم کرد.  پــس از آنکــه صحبت های 
نادیا خمز ســر و صــدای زیادی در رســانه های 
اســپانیا به پا کرد، پیکه سرانجام مجبور شد به 
ادعای دختر سرمربی تیم تراکتور ایران واکنش 
نشان بدهد.  پیکه درباره اینکه نادیا خمز گفته 
بود قصد داشــته با ســرعت ۱۲۰ کیلومتــر وارد 
پارکینگ بشود و حتی به نگهبان پارکینگ هم 
توهین کرده است، گفت: این امکانپذیر نیست.  
پیکه سپس با خنده افزود: من حساب کرده ام 
و از نظــر ریاضی هم نمی توانم با ســرعت ۱۲۰ 
کیلومتــر وارد پارکینگ بشــوم. این غیر ممکن 
اســت.  مدافع سابق بارسلونا در ادامه توضیح 
داد کــه هیــچ وقت با هیــچ کارگــری بدرفتاری 
نکرده اســت. او گفت: این ادعا درست نیست. 
همه چیزهایی که در رسانه ها منتشر می شود، 

درست نیست.

یوشکو گواردیول مدافع جوان کروات ها، عملکرد 
درخشانی در قلب خط دفاعی کرواسی داشت و 
یکی از ارکان اصلی این تیم در مســیر رسیدن به 
مقام سوم جام جهانی ۲۰۲۲ داشت.  درخشش 
این مدافع در باشــگاه لایپزیگ هــم ادامه یافت 
اکنون چند باشگاه معتبر اروپایی خواهان جذب 
او هستند.  بر این اساس، فابریتزیو رومانو خبرنگار 
مشــهور ایتالیایی کــه اکثراً اخبار دقیقــی از نقل و 
انتقالات می دهد، نوشــته این مدافع مورد توجه 
منچسترسیتی قرار دارد و مذاکرات ابتدایی بین 
سران دو باشگاه لاپیزیگ و سیتی نیز انجام شده 
اســت. حتی این مدافع نیز خواهان پیوســتن به 

قهرمان اروپاست.

روزنامه »العرب« قطر خبر داد باشــگاه السد در 
حــال مذاکره با لــوکا مودریچ هافبــک تیم ملی 
کرواسی و باشگاه رئال مادرید است تا این بازیکن 
که مدنظر باشــگاه الاهلی عربســتان هم هست 
را جــذب کنــد.   الســد قصــد دارد این فصل تیم 
قدرتمندی را روانه رقابتهای لیگ ستارگان قطر 
کند و نقل و انتقالات تابستانی را پرقدرت شروع 
کرده اســت.  یکی از بازیکنان جذب شــده الســد 
برای فصــل آینده محمدامین حزبــاوی مدافع 
جوان فوتبال ایران است که سابقه دعوت به تیم 
ملــی بزرگســالان را هــم دارد و در حال حاضر در 

اردوی تیم امید ایران است.

 رئــال مادرید در حال کار بــر روی جزئیات کلیدی 
و نهایی قرارداد خوســلو اســت تا در روزهای آینده 
ایــن انتقال را انجام دهد. البته این به رئال مادرید 
بستگی دارد، چرا که این معامله در شرایط بسیار 
مطلوبــی در حال انجام اســت. دو طرف در هفته 
گذشــته بــه توافقــات شــخصی دســت یافته اند و 
خوســلو هم رویای حضور در رئــال مادرید و بازی 
بــرای این تیــم را در ســر دارد.  همچنین به نقل از 
مارکا، سقوط اسپانیول به سگوندا دیویژن کار رئال 
مادرید برای جذب خوســلو را آسان تر کرده است. 
چرا که ظاهراً بنــدی در قرارداد این مهاجم وجود 
دارد کــه در صــورت ســقوط تیمــش می توانــد به 
صورت قرضی و رایگان از اسپانیول جدا شود و رئال 
مادرید می خواهد از این فرصت استفاده کرده تا او 
را جذب کند.  این مهاجم ۳۳ سالۀ اسپانیایی طی 
۳4 بــازی فصل ۲۳-۲۰۲۲ در لالیگا موفق به زدن 
۱6 گل برای اسپانیول شد و سومین گلزن برتر لالیگا 

در این فصل بود.

اخبــار

۲ پرسپولیسی 
سرشناس در 

انتظار مشخص 
شدن سرنوشت 

گل محمدی

بازیکــن مطرح پرســپولیس کــه خیلی در 
این تیم بازی نمی کردند، منتظر مشخص 
شدن تکلیف کادر فنی هســتند تا در مورد 

آینده خود تصمیم بگیرند.
پرســپولیس  باشــگاه  مســئولان  فعــلا   
امیدوارنــد یحیی گل محمــدی بماند و به 
کارش در پرســپولیس ادامــه بدهد اما این 
مربــی  هنوز مذاکــرات جدیدی با باشــگاه 
پرســپولیس انجام نــداده و به طــور دقیق 
مشــخص نیســت که در این تیم می ماند 

یا نه؟
 در صــورت ماندن یحیــی احتمال جدایی 
این دو بازیکن مطرح پرســپولیس بیشــتر 
می شــود اما شــاید اگر شــاهد تغییرات در 
کادر فنــی قرمزها باشــیم، ایــن دو بازیکن 
حداقل یــک فصل دیگر هم در تیمشــان 

بمانند. 
مسؤولان باشگاه پرسپولیس قصد دارند تا 
آخر هفته تکلیف گل محمدی را مشخص 
کنند و تمــام تلاش آنها در راســتای حفظ 
ایــن مربــی اســت. از طرفی اکثــر بازیکنان 
پرســپولیس با این باشــگاه قرارداد دارند و 
پرسپولیسی ها می خواهند اسکلت اصلی 
تیمی که همه جام هــا را فتح کرد را حفظ 
کننــد. اما به هــر حال همه مســائل منوط 
بــه ماندن یا نماندن یحیی گل محمدی و 
بلافاصله بعد از آن پرسپولیسی ها به طور 
جــدی تر کار نقــل و انتقالاتی خــود را آغاز 

خواهند کرد.

اعضای هیأت 
مدیره نفت آبادان 

مشخص شدند
پس از پایان مســابقات لیگ برتر بیست و 
دوم و استعفای تمامی افراد هیأت مدیره 
مؤسســه فرهنگــی ورزشــی صنعت نفت 
آبادان، مجمع این مؤسســه ضمن تشکر 
از اعضای قبلی نفرات جدید هیأت مدیره 

این مؤسسه را معرفی کرد.
 بر این اســاس اعضای اصلی محمد علی 
شــکوهی، ســید علــی آل یاســین، حســن 
گله داری، محمد حسین رحمانی، حمید 
جــوادی نــژاد و علــی شــریفی بــه عضــو 

علی البدل هستند.

نامه سازمان لیگ به 
مجلس در خصوص 

حق پخش تلویزیونی 
فوتبال 

در نامه محمدرضا کشوری فرد به ریاست 
محترم فراکســیون ورزش مجلس شورای 

اسلامی آمده است: 
 ریاست محترم فراکسیون ورزش مجلس 

شورای اسلامی 
موضوع- استیفای حقوق حقه باشگاههای 

ورزشی از محل پخش تلویزیونی
باسلام 

احترامــاً، هماهنطــور که اســتحضار دارید 
بعنــوان  تلویزیونــی  پخــش  تبلیغــات 
اصلــی تریــن منبــع درآمد و حقــوق حقه 
باشگاههای فوتبال می باشد که این حقوق 
محصول و تولید باشگاهها است که پخش 
این محصــول از صداوســیما و درآمدهای 
حاصله از آن از حقوق فوتبال می باشد در 
این راســتا براساس اســتاندارد ها و قوانین 
 AFC " و آســیایی "FIFA " بیــن المللــی
"که فدراســیون فوتبال جمهوری اســلامی 
ایــران بعنــوان عضــو، ملــزم بــه رعایت و 
اجرای قوانین بالادستی می باشد و حضور 
و قهرمانــی  المللــی  بیــن  در مســابقات 
باشگاههای آسیایی مستلزم ارائه اسناد و 
مدارک لازم "قرارداد پخش تلویزیونی" به 
مراجــع ناظــر این نهادهای رســمی و بین 

المللی می باشد.
برنامــه  در  اینکــه  بــه  توجــه  بــا  علیهــذا 
پیشــنهادی دولت "برنامه هفتم توســعه 
اقتصــادی، اجتماعی" این حقــوق حقه و 
الــزام آور پیش بینی نگردیده اســت و این 
موضــوع عــلاوه بــر نادیده گرفتــن حقوق 
حقه فوتبال باعث ایجاد مشکلات عدیده 
و حتی امکان حذف باشــگاههای ایرانی از 
مســابقات قهرمانی باشــگاههای آسیایی 
میگردد اســتدعا میشــود تمهیــدات لازم 
جهــت التفــات و مســاعدت نماینــدگان 
شــورای  مجلــس  در  مــردم  محتــرم 
 اسلامی جهت اســتیفای این حقوق حقه

 مبذول گردد.

مسابقات در سطح قاره آسیا در سالیان گذشته به چند 
دسته تقسیم شده است. در سالیان اخیر تیم ملی ایران 
جزو تیم های حاضر در منطقه غرب آســیا به حساب 
می آمد اما با تشکیل فدراسیون آسیای مرکزی شرایط 

تغییر کرد و ایرانی ها در جمع تیم های آسیای مرکزی 
قــرار گرفتند. تیم امید ایران که خــود را برای حضور در 
مسابقات انتخابی المپیک ۲۰۲4 پاریس آماده می کند، 
حالا بــه عنوان تیم میهمان قرار اســت در مســابقات 

غرب آسیا ۲۰۲۳ شرکت کند.
 رضا عنایتی که به تازگی به عنوان ســرمربی تیم امید 
منصوب شــده، حالا در اولین چالش باید شاگردانش 
را در مســابقات غــرب آســیا بــه میــدان بفرســتد. این 
تورنمنــت بــرای چهارمین بار قرار اســت برگزار شــود 
کــه تیم امید ایران بــرای دومین بار می خواهــد در این 
رقابت ها شــرکت کند. تیم های امید عــراق )میزبان(، 
امارات، اردن، فلســطین، سوریه، عمان، یمن و لبنان 
در کنــار تیم امید ایران قرار اســت در مســابقات غرب 
آسیا ۲۰۲۳ شرکت کنند که طبق گروه بندی انجام شده 
 باید شــاگردان عنایتی با تیم های فلســطین و ســوریه 

رقابت کنند.

غیبت »کاشانی« در کربلا!  
حبیــب کاشــانی از ســوی کمیته ملــی المپیــک برای 
مدیریت تیم امید به فدراسیون فوتبال معرفی شد که 
از همان روزهای اول، او اختلاف چشمگیری با مدیران 
فدراســیون فوتبال داشت. در شــرایطی که کاشانی به 
دنبال چهره هایی مانند مهدی تارتار، محمد ربیعی و 
افشین قطبی برای هدایت تیم امید بود اما در نهایت 
مدیران فدراســیون با رضا عنایتی به توافق رســیدند و 
همین مسئله باعث شد تا شکاف موجود، بیشتر شود. 
کاشانی که بعد از انتخاب عنایتی دیگر در کنار تیم امید 
نبود، حالا حتی همراه تیم امید به عراق هم سفر نکرده 
تا بیش از پیش احتمال جدایی رسمی اش از تیم امید 

به عنوان مدیر تیم شدت گیرد.

مسیر پر پیچ و خم برای تکرار قهرمانی  
تیم امید ایران آخرین بار در مســابقات مقدماتی جام 
ملت های آســیا با هدایت مهــدی مهدوی کیا حضور 
پیــدا کــرد و حالا بعد از حدود یک ســال، قرار اســت در 
مســابقات غرب آسیا شــاگردان عنایتی شرکت کنند. 
تیــم امید ایران در ســال ۲۰۱5، برای اولین  و آخرین بار 
در مسابقات غرب آسیا شرکت کرد که شاگردان محمد 
خاکپور توانستند به عنوان قهرمانی برسند و حالا بعد 
از ۸ سال، بازیکنان امید در تلاش هستند تا بتوانند این 
افتخار را تکرار کنند. در صورت پیروزی مقابل فلسطین 
و ســوریه، شاگردان عنایتی باید خود را برای حضور در 
مرحله نیمه نهایی آماده کنند؛ آن هم در شــرایطی که 
مرحله نیمه نهایی با حضور ۳ تیم ســرگروه و بهترین 

تیم دوم قرار است برگزار شود.
 عنایتی برای حضور تیم امید ایران در مسابقات غرب 
آســیا، فهرســتی ۲۳ نفره را اعلام کرده و امیدوار است 
که در اولین تجربه سرمربیگری اش در تیم امید بتواند 
در مســابقات غرب آسیا نتایج قابل قبولی کسب کند. 
در فهرســت منتشــره از ســوی رضا عنایتی چهره های 
سرشناســی مانند محمدامین حزباوی و سامان فلاح 
و البته یاســین ســلمانی حضور دارند کــه تجربه آن ها 
می تواند به کمک تیم امید در مســابقات غرب آســیا 
۲۰۲۳ بیایــد؛ مســابقاتی کــه بــه میزبانی کشــور عراق 
برگــزار می شــود و تیم امید ایــران در روزهــای ۲4 و ۲6 
 خرداد و در شــهر کربــلا به ترتیب به مصاف ســوریه و

 فلسطین می رود.

اولین چالش »عنایتی« در تیم امید؛

 تکرار قهرمانی در غرب آسیا

هیات مدیره

نقل وانتقــالات  بــازار  در  پایتخــت  آبی پوشــان 
و  کلیــدی  خریــد  دو  گذشــته  ســال  تابســتانه 
مهــدی  و  محبــی  محمــد  داشــتند؛  تاثیرگــذار 
قایــدی. ایــن دو بازیکــن در شــرایطی بــه جمع 
شــاگردان ریــکاردو ســا پینتو اضافه شــدند که با 
قراردادی قرضی به استقلال پیوستند. محبی از 
سانتاکلارای پرتغال با پافشاری ویژه سا پینتو به 
جمع آبی ها آمد و مهدی قایدی هم بعد از یک 
فصــل ناموفق در شــباب الاهلی با رایزنی انجام 
شده از ســوی مدیران وقت باشــگاه به استقلال 

بازگشت.
را  درخشــانی  فصــل  اســتقلال  بوشــهری  زوج   
پشــت ســر گذاشــتند و نقش پررنگی در رسیدن 
تیم شــان به فینال جام حذفی و البته حضور در 
جمــع ۳ تیــم برتر جدول داشــتند. برای حضور 
در لیــگ بیست وســوم، آبی هــا هنــوز فعالیــت 
نقل وانتقالاتــی خــود را آغــاز نکرده انــد و فعــلًا 
تمرکزشــان روی انتخاب ســرمربی جدید است 
و در ایــن زمینــه گفتــه می شــود که بامــداد فردا 
)سه شــنبه( قرار اســت خوان رامــون لوپس کارو 
وارد تهــران شــود و پای میــز مذاکره بــا مدیران 
باشــگاه اســتقلال بنشــیند. البته که نام 4 گزینه 

داخلی هم برای هدایت اســتقلال مطرح شــده 
که جــواد نکونام در بیــن این 4 گزینه بیشــترین 

شانس را دارد.

درخشان و تاثیرگذار مثل »محبی«  
 محمــد محبــی در حالی قــرارداد قرضی اش با 
اســتقلال به پایان رسیده که ســانتاکلارا پرتغال 
به لیگ دســته اول ســقوط کرده و محبی هم در 
ســال پایانــی قــراردادش علاقه ای به بازگشــت 
بــه تیم پرتغالــی نــدارد و بعــد از گذراندن یک 
فصــل درخشــان می خواهــد در اســتقلال باقی 
بمانــد و قراردادش را تمدیــد کند. محبی که به 
پیراهن تیم ملی هم رسیده و در حال حاضر در 
بیشــکک حضــور دارد و امیدوار اســت بتواند در 
مســابقات کافا آمــار ملی خود را بهبود بخشــد، 
در فصلی که گذشــت نمایش فوق العاده ای در 

جمع آبی پوشان پایتخت داشت.
 محبی توانســت در ۳6 مســابقه برای آبی ها در 
لیــگ برتر، جــام حذفی و ســوپرجام بــه میدان 
بــرود که ۱۱ گل برای تیمش زد و 4 گل هم برای 
آبی هــا ســاخت تا بــا کارنامــه ای درخشــان اول 
فصل حضورش در اســتقلال را به پایان ببرد. با 

توجه به این کارنامه درخشــان، به نظر می رسد 
ســرمربی بعــدی اســتقلال )چــه گزینــه داخلی 
و چــه گزینــه خارجــی( مطمئنا بــرای موفقیت 
تیمش به داشــتن چنین ســتاره ای در فهرســت 
خــود نیــاز دارد و همیــن مســئله باعث شــده تا 
مدیــران باشــگاه مذاکــرات بــرای دائمی کــردن 

قرارداد وینگر بوشهری تیم شان را آغاز کنند.

یک قــدم تــا نهایی شــدن انتقــال ســتاره   
بوشهری به استقلال

 وینگــر ۲5 ســاله اســتقلال در حالــی بــه جمــع 
قــرارداد  در  کــه  پیوســت  پایتخــت  آبی پوشــان 
قرضــی او بندی بــرای دائمی کــردن قراردادش 
گنجانده شــده بود. مدیران باشــگاه استقلال که 
در زمینــه پرداخــت هزینــه رضایت نامه قرضی 
محمــد محبــی بدقولی هــای پرشــماری کــرده 
بودند، با این حال امیدوارند بتوانند با مسئولان 
باشــگاه ســانتاکلارا به توافق برســند و بند خرید 

محبی را فعال کنند.
 محمــد محبــی در صــورت پرداخــت 6۰۰ هزار 
دلار به باشــگاه پرتغالی، قراردادش با استقلال 
دائمی خواهد شــد و آبی ها می توانند قراردادی 

چندین ســاله را با این وینگر امضا کنند؛ مشــابه 
مســیری که ســپاهانی ها طی کردند و توانســتند 
بــا دریافــت رضایت نامــه پیــام نیازمنــد، بــا او 
قــراردادی دو ســاله را به امضا برســانند. در این 
میان گفته می شود که با توجه به مشکلات مالی 
باشــگاه اســتقلال، قرار اســت آبی ها در ۳ قسط 
هزینــه رضایت نامــه محبــی را پرداخــت کنند و 
توافقــات در ایــن زمینــه بــا باشــگاه پرتغالی در 

حال نهایی شدن است.
 حجت کریمی سرپرســت مدیرعاملی استقلال 
دربــاره آخریــن وضعیــت دو وینگــر بوشــهری 
گفــت: »آقــای محبی با اســتقلال قــرارداد دارد 
امــا آقای قایدی باید به تیمــش برگردد و آن جا 
باید تیم شــباب الاهلی تصمیم بگیرد. من فکر 
نمی کنم قایدی پیشنهادی داشته باشد. قایدی 
یک ســال قرضی در اســتقلال حضور داشــت و 
حالا که به باشگاهش برگشته باید با این باشگاه 
مذاکره کنیم که اگر شــد دوباره او را در اســتقلال 
داشــته باشــیم. دربــاره محبــی هــم همچنــان 
قرارداد داریم و اگر 6۰۰ هزار دلار پرداخت کنیم، 
او تحت مالکیت باشگاه استقلال درمی آید ولی 

هنوز این مبلغ را پرداخت نکردیم.

مراحل پایانی

با فرمولِ »نیازمند«!با فرمولِ »نیازمند«!

 »محبی« »محبی«
 اولین خرید احتمالی آبی ها در تابستان؛  اولین خرید احتمالی آبی ها در تابستان؛ 

جذب جذب 
آقای ستارهآقای ستاره

دوچرخه سواری

روز یکشــنبه ۲۱ خرداد مــاه و در جریان رقابت تایم 
تریل انفرادی مردان، حسین عسگری چند دقیقه 
دیر در خط  شــروع مســابقه قرار گرفت و در نهایت 

هم شانزدهم شد.
ملــی  تیم هــای  مدیرفنــی  وفایــی  محمــود   
دوچرخه ســواری که در تایلند حضور دارد، در گفت 
وگو با رســانه ها دلیل حضــور دیرهنگام ملی پوش 
ایران در خط استارت را تغییر ناگهانی زمان رقابت 
عنوان کرد و گفت: »این بر عهده برگزار کننده است 
کــه تیم ها را برای حضور آماده کند، اما این آمادگی 
اعلام نشــده بود و تنها به نصب یک اطلاعیه روی 
تابلوی مســابقات بســنده کرده بودند که از چشــم 
خیلی ها هم دور مانده بود و این از بدشانسی ما بود. 
اعتراض کردیم اما سرداور مسابقات متقاعد نشد. 
اینکه ساعت مســابقه را به ناگهان تغییر می دهند 
مشــکل دوچرخه ســوار نیســت و به همین دلیل 4 

دقیقه از زمان استارت خود را از دست داد.«
 همچنین رســول اســدی رئیس فدراسیون که هنوز 
ریاســتش از ســوی اتحادیه جهانی مورد قبول قرار 
نگرفته و به همین دلیل نامش بر روی ســایت این 
احادیه دیده نمی شود، ابتدا درباره این اتفاق گفت: 
»دلیل اصلی بروز این اتفاق در آن بود که مسئولان 

برگزاری رقابت ها در گروهی تغییر زمان مسابقه را 
به تمام تیم ها جز ما اعلام کرده بودند، هر چند که 
به صورت رســمی چیزی به ما گفته نشده بود. تنها 

تیم ما بود که از تغییر زمان مطلع نبود!«
 وی در مصاحبه دیگری نیز موضوع را اینگونه بیان 

کرد: »ظاهرا برگزار کننده زمان مسابقه را تغییر داده 
اســت، بدون اینکه به شکل مناســب اطلاع رسانی 

کند اما خودم گفتم چرا بقیه تیم ها دیر نکردند؟«
 آنچــه دربــاره ایــن اتفــاق عجیــب به چشــم آمد، 
ناکارآمدی برخی مســئولان اعزامی بود که حتی از 

دسترســی به ساده ترین اطلاعات عاجز بودند. این 
همــان موضوع اســت کــه در صحبت هــای مجید 
ناصری داور بین المللی کشــورمان دیده می شــود. 
ناصــری که به عنوان عضو هیئــت داوران در تایلند 
حضور دارد، درباره این اتفاق رخ داده برای حسین 
عسگری به خبرگزاری تسنیم گفت: »رقابت طبق 
برنامه و در همان موعد اعلام شده آغاز و برگزار شد 
و هیچ تغییر برنامه ای وجود نداشت. ضمن اینکه 
آخرین اطلاعات مربوط به مســابقات در ماده های 
مختلــف در تابلــو اعلانات نصب می شــود تا همه 
تیم ها، مسئولان، ورزشکاران و مربیان در جریان قرار 

بگیرند.«
 این اشــتباه فاحش به همراه جریمــه ۲5۰ فرانکی 
بابــت هم شــکل نبودن لبــاس یکی از ملی پوشــان 
با ســایرین و البتــه پنچــری دوچرخه ســواری دیگر 
ملی پوشــان کشــورمان، ســه اتفاق مهمی هســتند 
در مســابقات این دوره برای نمایندگان کشــورمان 
رخ دادنــد و همه اینها نشــان دهنده عدم مدیریت 
صحیــح هــم از ســوی فدراســیون و هــم از ســوی 
مسئولان اعزامی است. حالا باید منتظر تصمیمات 
آینده فدراســیون بمانیم و ببینیم چه برخوردی با 

این سهل انگاری ها می شود.

گاف  پشت گاف؛ 

در دوچرخه سواری چه کسی پاسخگو خواهد بود؟

پاسخ پیکه
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همچنین اصغر جانجانی، عضو هئیت مدیره 
و دبیر کانون، ضمن تشریح عملکرد ۲5 ساله 
مجموعه ســازمان در تدوین ضوابط تاســیس 
شــرکت های حمل و نقل، از تغییرات متعدد 
و بــدون پشــتوانه تحقیقاتــی و عــدم توجــه به 
موضوع نیازمنــدی انتقاد کرد و گفــت: پس از 
گذشت ۲ دهه آن سازمان هنوز نتوانسته است 
با داشــتن تعریفی مشــخص و منطبق بر نیاز 
کشور بر پایه شرایط خاص اقلیمی، فرهنگی و 
اقتصادی کشــور الگویی واحد و جامع را تحت 
عنوان شــرکت حمــل و نقل معرفــی نموده و 
صرفا بر اســاس سلایق و گاها درخواست های 
برون سازمانی، با تغییرات پیا پی مجموعه ای 
از شــرکت ها ی متنوع را پدیــد آورده که کنترل 
فعالیت و تســری قوانین در آنها غیرممکن یا 

حداقل بسیار دشوار است.
وی سپس به بررســی ایرادات ضوابط اعلامی 
جدید از منظر عدم تطابق به قوانین موضوعه 
کشور در کالای قاچاق، امنیت سفر و ... پرداخت 

و خواستار اصلاح بخش هایی از آن ها شد.

پــس از جانجانی رضــا میرزاخانــی، خزانه دار 
کانــون، به بیان مطالبی اعــم از بیمه تکمیلی 
رانندگان، نحوه ارائه خدمت، واریزی کانون به 
حساب بیمه دانا، واریزی شرکت های حمل و 
نقل سراسر کشور در سامانه مودیان، لزوم ثبت 
نام در این سامانه و ارسال صورتحساب در باب 
عدم  مشمولیت جرائم مقرر در قانون سامانه 

مودیان پرداخت.

همایش هم اندیشی و بررسی ضوابط شرکت های حمل و نقل و تاثیرات آن بربخش حمل و نقل کالای کشور  
با حضور مهندس شهرکی، معاون حمل و نقل سازمان راهداری  و حمل و نقل جاده ای برگزار شد؛

 حمل و نقل کالا
 همچون خون در رگ های اقتصادی کشور جاری است

همایــش هــم اندیشــی و بررســی ضوابط 
آن  تاثیــرات  و  نقــل  و  حمــل  شــرکتهای 
بربخش حمل و نقل کالای کشور در سالن 
همایش هــای کانون انجمــن های صنفی، 
شــرکتها و موسســات حمــل و نقــل کالای 

کشور برگزار شد.

بــه گــزارش روابــط عمومــی کانــون انجمن 
هــای صنفــی و شــرکتها و موسســات حمــل 
و نقــل کالای کشــور، رضــا رســتمی، رئیس 
هیــات مدیــره و مدیر کانــون، با بیــان یکی 
دولــت  اســتراتژیک  و  مهــم  شــعارهای  از 
ســیزدهم که مشــارکت مردمی اســت، بیان 
کــرد: یکــی از مســئولیت های اصلــی دولت 
آقــای رییســی، مردمی ســازی امور اســت و 
عنــوان دولت مردمــی نیز بــر تحقق همین 
شعار اشــاره دارد. بدیهی است وقتی سخن 
از مشــارکت مردمــی بــه میان مــی آید، پای 
ســمن هــا، نهادهــای مدنــی و کانــون هــای 
صنفــی بــه میانه ماجرا بــاز میشــود و نگاه و 
نگرش جدی دولت ســیزدهم بر مشــارکت 
این نهادهاســت. با توجه بــه جایگاه مهم و 
محوری صنعت حمــل و نقل و نیاز متقابل 
جامعــه و دولــت بــه ایــن صنعــت، کانــون 
انجمــن صنفــی شــرکت های حمــل و نقــل 
کشور می تواند بر این فرآیند اثرگذار باشند.

رســتمی همچنین عنوان کرد : پیگیری های 
کانــون در راســتای رفــع معضــلات و مرتفع 
ســازی مشــکلات اعــم از رســیدگی بــه امور 
مالیاتی موسســات و شــرکتهای حمل و نقل 
و رفــع مشــکلات بیمــه تکمیلــی راننــدگان 
در  و  دارد  قــرار  مــا  جدیــد  کار  دســتور   در 

اولویت است.
منویــات  بــه  تاکیــد  بــا  ادامــه  در  رســتمی 
مقــام معظــم رهبــری در خصــوص جهــاد 
اقتصــادی، از خادمین و همکاران این حوزه 
خواســتار دقــت و همــت بیشــتری شــد  و بر 
لــزوم بازنگــری ضوابــط تاســیس اعلامی از 
ســوی ســازمان حمل و نقل کشــور بــه دلیل 

وجود تناقضات و نواقص تاکید کرد.
 با توجه به اینکه رستمی خود از پیشکسوتان 
در حــوزه حمل و نقل کالای کشــور اســت، از 
کمک دیگر پیشکســوتان در این مسیر سخن 

گفت و دست یاری به سوی آنها دراز کرد.
وی در پایــان ، خواســتار توجه بیشــتر دولت 
جامعــه  بــه  اســلامی  شــورای  مجلــس  و 
حمــل ونقل کشــور شــد و از خدمات شــایان 
راننــدگان و شــرکتهای حمــل ونقــل، بویــژه 
در مراســم اربعیــن حســینی ســال ۱4۰۱ کــه 
بــا تــلاش خســتگی ناپذیــر خود حماســه ی 
جدیــدی را بــه منصــه ی ظهــور رســاندند و 
از راننــدگان و شــرکتهای حمــل ونقــل کالا 
جهت حمل کالاهای اساســی از بنادر کشــور 
به داخل، تشــکر کرد و گفت: خانواده حمل 
و نقل کالای کشــور همچــون خون در رگهای 
اقتصادی کشــور جاری اســت که همــه اینها 

مسئولیت ما را صدچندان خواهد کرد.

 در این مراسم مهندس شهرکی، معاون حمل 
و نقل ســازمان راهداری  و حمل و نقل جاده ای 
کشــور و مهنــدس حمداللهــی، مدیرکل حمل 
و نقل کالای ســازمان راهداری کشور نیز حضور 

داشتند .
شهرکی در قسمتی از سخنرانی خود به قوانین 
جدیــد احداث شــرکتها اشــاره کــرد و از اعضای 
کانــون برای حضور در جلســات بررســی موانع 
و معضــلات پیــش روی حمــل و نقــل دعــوت 
بعمــل آورد. معــاون حمــل و نقــل ســازمان 
راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای ضمن تاکید 
بــر توجه جدی به اقدامات مبتنی بر خلاقیت و 
نوآوری در سطح استان های کشور در کنار اجرای 

اقدامات مســتمر، همچون طــرح جامع حمل 
و نقــل نــوروز ۱۴۰۲، تصریح کرد: درنــوروزی که 
پشــت ســر گذاشــتیم، درعرصه تولید خدمت، 
ارتقاء ایمنی، توجه به مشــتری مداری و رعایت 
چارچــوب برنامه ریــزی بــرای پاســخگویی بــه 
تقاضــا، چهــار پــروژه تعریــف شــد و بر اســاس 
اصــل نتیجه گرایــی، توجه بــه این اصــول برای 
حصــول نتیجه مطلوب مورد تاکیــد بود و مورد 
توجه استان ها قرار گرفت و همانطور که دیدید 
اتفاقهای بســیار خوبــی نیز رقم خــورد، حال با 
چنین تجربه هایی باید در حوزه های دیگر حمل 
 و نقــل هــم ایــن طرح هــا را فعال و به ســرعت

 اجرایی کرد .

در پایــان این همایش مهندس حمداللهی گفت: تمام تلاش ما 
بر این است تا با استفاده از سامانه های هوشمند جلوی فرار بار و 

حرکت کامیون های بدون بارنامه را بگیریم.
 مدیرکل دفتر حمل و نقل کالای سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای عنوان کرد: ســالانه بیش از ۵۰۰ میلیون تن کالا در کشــور 
با تلاش رانندگان حوزه حمل و نقل بار جابجا می شــود که از این 

بابت قدردان تلاش بی وقفه فعالان این عرصه هستیم.
وی رشــد ســه تا پنج درصــدی جابجایی کالا را در ســال های اخیر 
یادآور شــد و تصریح کــرد: تلاش متولیان این حوزه بر این اســت 
تا در بهترین شرایط حمل و نقل بار همراه با جلب رضایتمندی 

رانندگان و فعالان این عرصه فراهم آید.


